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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. szeptember 

1-jei üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Melsin 
Valentin, Dr. Novák János (aki később érkezik), Dr. Orbán Csaba, Rácz 
Ferenc, Sasvári Tamás, Simonovics Józsefné képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Svégel Gábor irodavezetők, Vargáné Szüts Katalin mb. 
irodavezető, Szakályé Pintér Mária főigazgató, Horváthné Simon Anikó mb. 
igazgató, Rongáné Csányi Katalin, Varga Éva, Pünkösd Márton igazgatók, 
Tarlós István mb. tűzoltóparancsnok, Jeki Gabriella újságíró, Dr. Fülöp 
Gyula főépítész 

 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Melsin Valentin és Czimbalek József 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 10 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
169/2011. (IX. 1.)  számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. szeptember 1-jei 
képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Melsin Valentin és Czimbalek 
József képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 10 fővel – 
határozatképes.  
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Dr. Novák János képviselő. 

A képviselő-testület létszáma: 11 fő.  

 
Ormai István polgármester, az ülés előtt kiosztott napirendi javaslat megtárgyalását javasolja 
a képviselő-testületek.  
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 11 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 



 2 

170/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés az Önkormányzat és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló önkormányzati rendelet elfogadásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
2.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetésének I. féléves 

végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
3.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 

1/2011. (II.18.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
4.) Előterjesztés a mezőgazdasági művelésű és kert hasznosítású ingatlanok bérleti 

díj megállapításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés a Nagyatád helyi építési szabályzatáról szóló 34/2004. (X. 1.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
6.) Előterjesztés „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 

jegyében” című pályázathoz kapcsolódó építési vállalkozási szerződések 
felmondásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
7.) Előterjesztés a „DDOP-3.1.3/C-11 Rehabilitációs szolgáltatások fejlesztése” című 

Európai Uniós pályázat benyújtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltató 

kiválasztására irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés a távhőszolgáltatással kapcsolatos közszolgáltató kiválasztására 

irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
10.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatala Szervezeti 

és Működési Szabályzatának módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
11.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatala alapító okiratának módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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12.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással 
kötött társulási megállapodás módosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
13.) Előterjesztés az önkormányzat létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos 

egyszeri költségvetési támogatás igénylésére pályázat beadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
14.) Előterjesztés a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-

egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
15.) Előterjesztés a központi háziorvosi ügyeleti szolgálat feladatainak ellátására 

megkötött közreműködői szerződés felbontására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
16.) Előterjesztés a Dr. Viczing Flóra Bt-vel kötött fogorvosi alapellátási feladatok 

ellátására vonatkozó szerződés módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
17.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények igazgatói beosztásának 

ellátására vonatkozó pályázat kiírásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
18.) Előterjesztés az OTP Bank Nyrt. részére kiegészítő fedezet felajánlásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
19.) Előterjesztés a Művelődési Központnak az épülete rekonstrukciója idejére 

történő elhelyezéséről és alapító okiratának módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
20.) Előterjesztés a volt laktanya területén közművesítési hozzájárulás mértékének 

megállapításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
21.) Előterjesztés a volt laktanya területén ivóvíz fővezeték szakasz önkormányzati 

tulajdonba történő átadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
22.) Előterjesztés a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület részére új terület biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
23.) Előterjesztés az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú 

földterületre kiírt pályázati eljárás nyertesének kijelöléséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
24.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiség bérleti hasznosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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25.) Előterjesztés a szociális pénzbeli és természetbeni ellátásokról szóló 6/2008 (II. 

15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
26.) Előterjesztés energetikai pályázat előkészítésére  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
27.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
28/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
28/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
29.) Interpellációk, kérdések 
 
30.) Egyebek 
 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés az Önkormányzat és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló önkormányzati rendelet elfogadásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az alakuló ülésen hozott döntés alapján elkészült az Önkormányzat és Szervei Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelet felülvizsgálata. Ezt követően az 
elkészített rendelet-tervezet, a képviselő-testület áprilisi ülésére került napirendre. Az akkori 
tervezetet a képviselő-testület nem tárgyalta, napirendjéről levette. A későbbiek során hat 
képviselő, ehhez az előterjesztés tervezethez további előterjesztést és módosító javaslatokat 
készített. Az egyeztetéseket követően a képviselő-testület elé terjesztett jelenlegi rendelet-
tervezetben vastagon szedetten kerültek be a korábbi rendelet-tervezethez képest javasolt 
szabályozások.  
Július 1-jétől szabályozni kell az SZMSZ-ben a jogszabály-tervezetek előzetes 
megismerhetőségének és véleményezhetőségének szabályait. Ezt a rendelet-tervezet 36. §-a 
tartalmazza.  
Annyiban pontosítja az előterjesztést, hogy a mellékletek számozása 1/a, 1/b, 2. és 3. 
melléklet, a jogalkotásról szóló új szabályok alapján a mellékeltek mellé még hozzá kell írni 
azt, hogy milyen számú rendelethez kapcsolt mellékletek. Miután a rendelet elfogadásra 
kerül, és a rendelet száma egyértelművé válik, a mellékletek mellé fogják írni.  
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A rendelet-tervezet szerint a hatályba lépés ideje szeptember 2. Ez azt jelenti, hogy a 
rendeletet még ma ki kellene hirdetni. Ezért javasolja, hogy a hatályba lépés ideje szeptember 
5-e legyen.  
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Kiosztásra kerültek a bizottságok javaslatai az általuk tárgyalt napirendekkel kapcsolatban.  
Megállapítja, hogy míg az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság, a Szociális és Egészségügyi 
Bizottság változtatás nélkül javasolta az SZMSZ-ről szóló előterjesztést elfogadásra,  addig a 
Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság, elég terjedelmes módosításokat javasolt. Ezeknek 
az ellentmondásoknak az okairól kérdezi a bizottsági elnököket. 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A bizottság alaposan átbeszélte az SZMSZ-ről szóló előterjesztés anyagát. A bizottsági 
munka során nem találtak olyan változtatást, amit javasoltak volna behozni az anyaghoz.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az előző testületi ülésen arról szavaztak, hogy elhalasztják az SZMSZ tárgyalását. Komoly 
munka volt ezt az SZMSZ-t átnézni és összehasonlítani a környező városok SZMSZ-ével.  
A jegyző asszony által előkészített módosító javaslat nagyrészt tartalmazza ezeket a 
módosításokat. Néhány részletbeli módosítás van, amit a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottság terjesztett elő. Ezekbe a részletkérdésekbe a Szociális és Egészségügyi Bizottság a 
nem ment bele.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nem osztja Melles Zoltán bizottsági elnök társa nyilatkozatát. Vasárnap a FIDESZ frakció 
egy fő távollétében ismételten átnézte az SZMSZ-t. Ott Melles Zoltánnal együtt, egyhangúlag 
fogadta el azokat a módosításokat, melyeket most beterjesztett.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A 25. § (2) bekezdésében, ahol „Bármely képviselő javaslatot tehet név szerinti szavazásra. E 
kérdésben a képviselő-testület minősített többséggel, vita nélkül dönt.” Ez a minősített 
többség jelen esetben 6 fő. Majd a (3) bekezdésben „Név szerinti szavazást kötelező 
elrendelni, ha azt” a) pontjában „a képviselő több mint fele (6) fő kéri,” 
Kérdése, hogy a kettő között mi a különbség.  
Az (5) bekezdésnél, az igennel és nemmel szavazás mellett a tartózkodás miért nem szerepel? 
 
Ormai István polgármester: 
Egy szerteágazó, sok elemből álló dokumentumról tárgyalnak.   
Javasolja, hogy mielőtt a részletes értékelésbe, vitába belemennének hozzászólásokra 
kerülhessen sor.  
Az SZMSZ egy írásos dokumentum, amely alapvetően a képviselő-testület munkájának, 
működésének kereteit, szabályait állapítja meg.   
Vannak törvényi alapok, és vannak helyi sajátosságok. Olyan szempontok, amelyeket a 
képviselő-testület érvényesít az SZMSZ-ben. Tehát egy célirányos, hatékony, minden 
gondolatot, javaslatot, kezdeményezést érdemben kezelő, az ügyeket előre vivő működési 
módot tesz lehetővé. Ez az egyik szempont, ami érvényesíthető. A másik, hogy egy nyitott 
tevékenysége legyen a képviselő-testületnek. Befogadva a képviselő-testületi tagok, a 
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bizottságok és a lakosságnak a képviselőkben, a bizottsági tagokban megfogalmazott 
szándékokat, elképzeléseket, törekvéseket. Ezeket a dolgokat kell összerendezni.  
 
Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Valóban nagyon sok egyeztetés folyt erről. Az elmúlt napokban történt bizottsági üléseken 
teljes mértékben megszavazták, egyben nem. A jelentős változásokat, amit szeretett volna a 
képviselő-testület egyik csoportja, azokat már végrehajtották. Nyilván való, hogy vannak 
apróbb észrevételék még. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Kaptak egy olyan előterjesztés tervezetet, amit a képviselő csoport készített mindenki által 
aláírva, majd a konkrét előterjesztés kapcsán egymásnak ellentétes szavazás született a 
bizottságokba. Három pontba foglalható javaslata van. A 9. oldalon a 13. § (2) bekezdésében 
a közmeghallgatás kapcsán az olvasható, hogy „A közmeghallgatás kapcsán jelen lévő 
állampolgárok maximum 5 percben kérdéseket tehetnek fel, kifejthetik véleményüket, 
javaslatot tehetnek.” Javasolja ennek a bekezdésnek a törlését. Ugyan nagyon kevés, 
maximum 1-2 ember vesz részt az évente egy alkalommal tartott közmeghallgatáson, ennyi 
időbe nagyon nehéz beletömöríteni a kérdést, észrevételt.   
Javaslata, hogy kérdezni kérdezhessen, és ne az időkorlátja terhére. Egyszer hozzászólhasson 
a témához maximum 10 percben, és 2 percben legyen lehetősége – esetleg személyes 
érintettség kapcsán – reagálni.  
Emlékezteti a képviselő-testület tagjait az őszi közmeghallgatásra. Akkor ez a bekezdés még 
nem szerepelt az SZMSZ-ünkben, mégis erre hivatkozva történt az, hogy a hozzászóló 
hozzászólása megszakításra került.  
Másik javaslata a név szerinti szavazáshoz kapcsolódik, mely a 25. § (3) bekezdése. A „Név 
szerinti szavazást kötelező elrendelni, ha azt” a) pontjában „a képviselő több mint fele (6) fő 
kéri,” Korábbi SZMSZ-ben 1/3 szerepelt szintén 6 fővel. Javasolja, hogy maradjon meg a 
korábbi 1/3-os arány, ami most 4 főt jelent. Ezzel megadnák a kisebbségben lévő 
képviselőknek a lehetőséget egy nagyobb horderejű kérdésben név szerinti szavazást kérni.   
A harmadik javaslata a 26. oldalon 42. § (1) bekezdésében olvasható, hogy „A képviselő-
testület az önkormányzati  feladatok ellátásra, előkészítő, véleményező, összehangoló, 
szervező és ellenőrző, további döntési hatáskörökkel a következő állandó bizottságot hozza 
létre..” és itt felsorolásra kerülnek a bizottságok. (2) bekezdés „A képviselő-testület állandó 
bizottságai 5 taggal működnek”. Ide kapcsolódik még 33. oldal 59. § (1) bekezdése, ahol „A 
képviselő-testület – a polgármester javaslatára -, titkos szavazással, minősített többséggel – a 
képviselő-testület megbízatásának ….. két alpolgármestert választ. Az egyik alpolgármestert 
nem tagjai sorába választja.” Ezeket módosítani javasolja, mert a következő választáskor 
megkötik a képviselők kezét, hiszen ez az SZMSZ alapján történik az alakuló ülés.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Válaszolva a közmeghallgatással kapcsolatos felvetésre elmondja, hogy most kiosztásra került 
javaslatban ez az 5 perc már nincs benn.  
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy a szerint haladjanak, hogy a jegyző asszony által beterjesztett alap 
előterjesztéshez képest milyen további változtatásokat szeretnének a képviselő-testület tagja.  
Majd a javaslatokról tételesen menjenek végig.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Van egy érvényben lévő SZMSZ-ünk, amelyre készült egy módosító javaslat áprilisban, 
amelyet a képviselő-testület nem tárgyalt. Kaptak egy SZMSZ javaslatot a FIDESZ frakció 
részéről, és van egy előterjesztés a jegyző asszonytól. Ezeket mind át kell tanulmányozni.  
Az előterjesztésben vastag betűvel vannak szedve azok az eltérések, amelyek az áprilisi 
tervezethez képest módosultak. Ahhoz hogy ezt az SZMSZ-t, a javaslatokat érdemben át 
lehessen olvasni, és meg lehessen érteni, össze kell hasonlítani őket egymással. Péntektől a 
mai napig, kizárt dolog hogy ezt meg lehet tenni. Ráadásul a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottság terjedelmes javaslata most itt ülés előtt áttekinthetetlen.  
Ezen kívül a bizottsági állásfoglalásban egy csomó dolog racionalizálását sem látja. Ahhoz, 
hogy ezt tételesen végig tudják nézni, meg tudják beszélni, az 5 perces hozzászólási idő 
nagyon kevés, lehetetlen megvitatni ezt a témát.  
Javasolja, hogy a név szerinti szavazásnál az igen és a nem mellett a tartózkodást is vegyék 
bele az SZMSZ-be. Utána nézett, semmi nem tiltja ezt. Ha normál esetben, három gomb van 
előtte, akkor névszerintinél is lehet tartózkodással szavazni.  
A módosító javaslatokban nem tud állást foglalni, mert nem tudja megfelelően áttekinteni az 
anyagot.  
 
Ormai István polgármester:  
Kéri, hogy ilyen módon haladjanak tovább az anyag tárgyalásánál.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
FIDESZ legutolsó módosítását a jegyző által készített és beterjesztett előterjesztésre tette, 
ugyan úgy, mint ahogy Melsin Valentin és Sasvári Tamás képviselő társa is.  
 
Ormai István polgármester:  
Kissé megkeveredett. Az ellentmondás az, hogy van egy a Dr. Novák János által is aláírt 
javaslat, amit most a Dr. Novák János anulált azzal, hogy az nem érvényes, hanem amit a 
Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság ülésén fogadtak el. Tehát akkor nem a vastag, 
hanem a vékony anyagot kell figyelembe venni.  
Kérdést intéz a jegyző asszony a tárgyalásra vonatkozóan.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az utolsó módosító javaslatot kell feltenni először szavazásra, és úgy visszafelé kell szavazni 
a javaslatról. Tehát az itt elhangzott módosító javaslatok közül, Sasvári Tamás módosító 
javaslatát kell feltenni szavazásra.  
A név szerinti szavazásnál a tartózkodás miért nincs bent kérdésre válaszolja, hogy a korábbi 
SZMSZ-ben úgy volt szabályozva, hogy igennel és nemmel lehetett szavazni. Emlékezete 
szerint név szerinti szavazásra nem került sor az utóbbi tíz évben, és ezért nem vált 
szükségessé ennek változtatása. Most sem hangzott el a javaslatokban, ezért nem szerepel erre 
vonatkozó módosítás. Ha a képviselő-testület megszavazza, természetesen nincs akadálya.  
A Melsin Valentin képviselő módosító javaslatával kapcsolatban elmondja, hogy a 
közmeghallgatáson az állampolgárok meghallgatására vonatkozó kérdéseknél a maximum 10 
percre vonatkozó módosítás. A tervezetben a képviselő-testület tagjai számára az első 
hozzászólásra 5 perc időtartam volt az engedélyezett. Később az egyeztetés következtében 
változott, 7 illetve 3-3 percre. Nem volt olyan javaslat, hogy a közmeghallgatás kérdésfeltevő 
állampolgár számra időkorlát is változzon, így maradt az 5 perc. Természetesen, ha a 
képviselő-testület úgy lája, szavazatával módosíthatja ezt.  
Nem javasolja Melsin Valentin képviselő úr javaslatát, hogy a bizottsági szervezet 
meghatározása illetve az alpolgármesterre vonatkozó meghatározás ne ilyen formába kerüljön 
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be az SZMSZ-be. Pontosan az a feladata az SZMSZ-nek, hogy a ténylegesnek és 
valóságosnak megfelelően tartalmazza, hogy milyen bizottságokat hoz létre, hány fővel, hány 
alpolgármestert választ. Ezt nem lehet keretként meghatározni, ezt konkrétan le kell írni. Ha a 
következő alakuló ülésen a majdani képviselő-testület másképp szeretné meghatározni a 
bizottságok szerkezetét, az alpolgármesterek létszámát, akkor majd előtte elfogadja az 
SZMSZ módosítását.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Az SZMSZ-hez érkezett módosító javaslatokat §-onként, időkorlátok nélkül kellene 
megtárgyalni. Ezért javasolja az időkorlátok feloldását. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Ludas László alpolgármester úr javaslatát, 
mely szerint a hozzászólásokat az SZMSZ módosítására érkezett javaslatok megtárgyalása 
során ne korlátozzák.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot 9 igen, 1 nem 
és 1 tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
171/2011. (IX. 1.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 
Önkormányzat és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzat módosítására érkezett 
javaslatok megtárgyalása során a képviselők hozzászólásának idejét ne korlátozzák.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság által benyújtott hosszabb terjedelmű módosítási 
javaslat átolvasására 2 perc olvasási szünetet javasol, tekintettel arra, hogy az ülés előtt került 
kiosztásra.  
Elfogadja a jegyző asszony válaszát a bizottsági szervezet meghatározása illetve az 
alpolgármesterre vonatkozó módosítási javaslatával kapcsolatban, ezért ezt a javaslatát 
visszavonja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Melsin Valentin képviselő úr javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot egyhangú – 11 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
172/2011. (IX. 1.) számú határozat:  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság által benyújtott Szervezeti és Működési Szabályzat módosítási 
javaslatainak átolvasására 2 perc olvasási szünetet rendel el.   
 
2 perc szünet 

 

Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A mostani SZMSZ nem tartalmazza azt, amit megszavaztak. Ezért úgy gondolja, hogy a 
pontonként történő tárgyalást megtehetik, de a hozzászólás időtartamát nem módosíthatják.  
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Ormai István polgármester:  
Törekszik arra, hogy így vezesse az ülést. Melsin Valentin, Sasvári Tamás képviselő 
társaknak és a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottságnak van módosító javaslata a jegyző 
asszony előterjesztéséhez képest. Javasolja, hogy kezdjék meg a név szerinti javaslatokról a 
vitát.  
 
Ormai István polgármester, összefoglalja Sasvári Tamás képviselő 25. § (5) bekezdés 
módosítására vonatkozó javaslatát, miszerint a név szerinti szavazásnál az igen és a nem 
választási lehetőség mellett, a tartózkodás is választási lehetőség legyen.  
Ormai István megállapítja, hogy a javaslathoz hozzászólás nem hangzik el.  
Szavazásra bocsátja Sasvári Tamás képviselő javaslatát.  
 
Ormai István megállapítja, hogy a képviselő-testület 10 igen és 1 tartózkodás mellett 
elfogadja Sasvári Tamás képviselő javaslatát. 
 
Ormai István polgármester összefoglalja Melsin Valentin képviselő úr két javaslatát. Az első 
javaslata a rendelet-tervezet 13. § (2) bekezdésére vonatkozik, mely a közmeghallgatáson 
részt vevő és szót kapó állampolgárok hozzászólásáról szól. A mostani megfogalmazás szerint 
„… maximum 5 percben kérdéseket tehetnek fel, kifejthetik véleményüket, javaslatot 
tehetnek.”  
Véleménye, hogy a kérdésfeltevés nem számíthat bele a vélemény kifejtésébe, tehát úgy 
javasolja megfogalmazni, hogy a jelen lévő állampolgárok kérdéseket tehetnek fel, és a 
képviselő-testület szabályaira vonatkozó módon fejthetik ki véleményüket. Ugyanis a 
közmeghallgatásos ülés is egy képviselő-testületi ülés. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Melsin Valentin képviselőt, hogy ilyen formában 
szavazhatnak-e a 13. § (2) bekezdésére vonatkozó módosító javaslatról. 
Melsin Valentin képviselő egyetért a javaslat feltevéssel. 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a javaslathoz hozzászólás nem hangzik el.  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Melsin Valentin képviselő javaslatát.  
 
Ormai István megállapítja, hogy a képviselő-testület egyhangú – 11 igen – szavazattal 
elfogadja.  
 
Ormai István polgármester:  
Melsin Valentin másik javaslata, hogy a korábbi SZMSZ-ben megfogalmazottak szerint, most 
is úgy kerüljön bele az SZMSZ-be, hogy név szerinti szavazást kell elrendelni, ha a képviselő 
testület 1/3-a kéri. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a javaslathoz hozzászólás nem hangzik el.  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Melsin Valentin képviselő 25. § (3) bekezdés 
a) pontjára vonatkozó javaslatát.  
 
Ormai István megállapítja, hogy 9 igen 1 nem és 1 tartózkodás mellett a képviselő-testület 
elfogadja.  
 
Ormai István polgármester:  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság javaslata alapján javasolja elkezdeni a 
tárgyalást, összevetve a jegyző asszony által készített előterjesztéssel. 
A bizottság első módosító javaslata a 12. § közmeghallgatással kapcsolatos.  
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Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A közmeghallgatás tervezet szerinti módosítása, a közmeghallgatás időpontját és témáját is 
módosítja az eddigiekhez képest. Eddig, a költségvetési koncepció elfogadása előtt tartotta a 
testület. A közmeghallgatást célszerű a négyéves városfejlesztési program tárgyalása során 
tartani. Az Ötv. kimondja, hogy évente egy közmeghallgatásos testületi ülést köteles tartani a 
képviselő-testület, ahol az állampolgárok kérdéseket tehetnek fel, és elmondhatják 
javaslataikat. A jelenlegi tervezet meghatározza, hogy ezen kívül – a négyéves 
városfejlesztési program tárgyalásán kívül – amennyiben a képviselők 1/3-a vagy a bizottság, 
a napirendek írásbeli megjelölésével közmeghallgatás tartását kezdeményezi, arról a 
képviselő-testület dönt. Azt gondolja, hogy ez a mondat a közmeghallgatásos testületi ülés 
tartására tág lehetőséget ad a képviselő-testület számára. Akár a képviselők meghatározott 
részének, akár a bizottságoknak lehetősége van arra, hogy bármikor javaslatot tegyenek 
közmeghallgatásos testületi ülés tartására. Ezzel szemben a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottság javaslata meghatározza azt, hogy kell közmeghallgatást tartani költségvetés 
megállapításakor, településfejlesztési terv és helyi építési szabályzat jóváhagyásakor. Ezek a 
döntések, ezeknek a döntéseknek a módosítása sok esetben nem tartalmaz olyan fontos és a 
választópolgárok számára érdekes témákat, amik megalapoznák, indokolttá tennék a 
közmeghallgatásos testületi ülés tartását. Ennek a javaslatnak az elfogadásával, ilyen 
esetekben is meg kell tartani a közmeghallgatásos képviselő-testületi ülést. Egy ilyen ülés, 
jelentős előkészítést igényel. Szabály írja elő, hogy 14 nappal előtte hirdetni kell napilapban 
is, melynek elég jelentős költsége van. Ez azt jelentené, hogy egy évben több 
közmeghallgatásos képviselő-testületi ülést kellene tartani akkor is, ha esetleg a téma nem is 
indokolná azt. Úgy gondolja, hogy a jelenlegi szabályozás szerint is lehetőség van bármikor 
fontos esetekben, egyedi megítélés szerint közmeghallgatásos testületi ülést tartani.  
 
Ormai István polgármester:  
Éveken keresztül tartottak közmeghallgatást a négy éves városfejlesztési terv kapcsán. Ez 
azért jó, mert a négy éves városfejlesztési programba sok minden belefér, hiszen a teljes körű 
önkormányzati tevékenységről szól. Később tartottak közmeghallgatást a költségvetési 
koncepció elfogadásakor. Ez nyilván nem a költségvetési rendelet elfogadása, hanem az előtte 
két hónappal körvonalazódott terv arról, hogy a következő esztendőben mit szeretnének 
megvalósítani. Az ő javaslatuk, hogy a jövőben a közmeghallgatás témája a négy éves 
városfejlesztési program elfogadása, és a teljesítéséről szóló évenkénti beszámoló. A másik 
javaslat, ami a jegyző asszony javaslatában van, hogy legyen évente a négy éves 
városfejlesztési programról, a másik pedig „amennyiben a képviselők 1/3-a vagy bizottság a 
napirend(ek) írásbeli megjelölésével közmeghallgatás tartását kezdeményezi, arról a 
képviselő-testület dönt.” Ez arról szól, hogy ilyen módon bármikor lehet közmeghallgatást 
tartani.  
Röviden beszél a bizottsági javaslatáról, felhívja a figyelmet az ellentmondásokra.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A 12.§ (1) bekezdésének megfogalmazása nem jó, módosítása szükséges.  
A 12.§ (4) bekezdésének b) pontjának törlését javasolja, tekintettel arra, hogy egyéb 
lehetőségek is biztosítottak. Tehát ha állampolgári kezdeményezés van, akkor van lehetőség 
népi kezdeményezés keretében is különböző közérdekű témák megtárgyalásának. 
 
Ormai István polgármester:  
A közmeghallgatást az önkormányzat költségvetésének megállapításakor kell tartani. Ez úgy 
értelmezhető, hogy elfogadáskor. Módosításra nem vonatkozik? 
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Fontos, hogy tisztázva legyen ez a kérdés, hiszen amit most elfogadnak, az alapján kell majd a 
munkájukat végezni. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Ugyan ez vonatkozik a (2) bekezdés b) pontjánál is. „Az önkormányzat költségvetésének 
megállapításakor ide nem értve annak módosításait…” Számtalan esetben módosítják a 
költségvetést. 
A b) pont pedig „a település-fejlesztési terv és a helyi építési szabályzat jóváhagyásakor,” 
Felvetődik a kérdés és mi van a módosításkor, mert ez is előfordulhat. Pontosítani kellene, 
hogy nem a módosításokat érti, mert akkor „előírják” saját maguk számára, hogy állandóan 
közmeghallgatást kell tartani.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A településrendezési tervet 30 napra ki kell függeszteni véleményezésre. Akkor utána miért 
kell erről még közmeghallgatást tartani? 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Javaslata, hogy az (1) bekezdésbe „…az évente kétszer előre meghirdetett közmeghallgatást 
tart” kerüljön bele, illetve ha a (2) bekezdés a) pontjában rögzítetteket – a jegyző asszony 
véleményét kérve – ha szükséges egészüljön ki azzal, hogy kivéve a költségvetés 
módosításakor, valamint a b) pontban kér pontosítást. E szerint a b) pont helyesen: a 
településfejlesztési terv és a helyi építési szabályzat jóváhagyását megelőzően. 
 
Ormai István polgármester:  
Településrendezési tervet és helyi építési szabályzatot már nem fognak jóváhagyni, mivel már 
megtörtént Tehát ezeknek csak módosításai lesznek a következő időszakban.  
Ismételten kéri a képviselő-testület tagjait, hogy gondolják át alaposan javaslatot.   
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Alpolgármester úr tett egy módosító javaslatot a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
javaslatából kiindulva. Ez azt jelenti, hogy erről is és a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottság, módosító javaslatáról is kell szavazni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az eljárás rendje az, hogy a Dr. Ludas László alpolgármester módosításáról kell szavazni. Ha 
netán a testület ezt elfogadja, akkor az így módosított Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottság javaslatáról kell szavazni. Ami nyilván a Dr. Ludas László általi módosítással meg 
fog változni.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem, nem ez a menete…. 
Ez két önálló indítvány. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Elnézést kér. Vitára van bocsátva minden egyes paragrafus. Ezzel a koncepcióval 
gyakorlatilag minden paragrafus ki van lőve. Akkor nincs miről vitázni.. 
Elmondja, hogy a bizottság javaslatát nem vonhatja vissza, Dr. Ludas László alpolgármester 
pedig összességében tett egy módosítást a bizottság 12.§-ra vonatkozó javaslatára.  
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Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A bizottság elnöke pontosan elmondta, hogy nem vonhatja vissza a bizottság javaslatát. A 
bizottságnak van egy módosító javaslata, arról a képviselő-testületnek dönteni kell.  
Értelmezték a szabályt, az alpolgármester úr tett rá egy módosító javaslatot. A tárgyalásban, a 
döntés kialakításában van ennek szerepe. Ha a képviselő-testület úgy ítéli meg, hogy az 
érvelését elfogadja, akkor megszavazza. Ettől még ott van a VFG bizottság javaslata, amiről 
szintén szavazni kell.  
 
Ormai István polgármester: 
A FIDESZ - Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság javaslata 12.§ (1) bekezdéséről 
szavazzon a képviselő-testület. Kéri Dr. Ludas László alpolgármester urat, hogy az ő, ehhez 
fűzött módosító javaslatát foglalja össze.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Javasolja, hogy az (1) bekezdésbe „…az évente legalább kétszer előre meghirdetett 
közmeghallgatást tart” kerüljön bele. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Ludas László alpolgármester 12. § (1) 
bekezdésére vonatkozó módosító javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a módosító javaslatot 6 igen, 2 nem és 3 
tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A (2) bekezdés a) pontjába az önkormányzat költségvetésének megállapításakor (ide nem 
értve a költségvetés módosítását), és a b) pontjában a településfejlesztési terv és a helyi építési 
szabályzat jóváhagyását megelőzően (ide nem értve a módosítást) szöveg kerüljön bele a 
SZMSZ-be.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Ludas László alpolgármester 12. § (2) 
bekezdés a) és b) pontjára vonatkozó módosító javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy Dr. Ludas László módosító javaslatát 6 igen, 3 
nem és 2 tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Javasolja, a 12. § (4) bekezdésének törlését. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Ludas László alpolgármester a 12. § (4) 
bekezdés törlésére vonatkozó módosító javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy Dr. Ludas László alpolgármester módosító 
javaslatát 8 igen, 1 nem és 2 tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy a 12.§ (3) bekezdésről szavazzanak.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a módosító javaslatot.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a módosító javaslatot 8 igen, 2 nem és 1 
tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja, hogy a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság eredeti bizottsági változatában 
rögzített 12. §-ról szavazzanak.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a módosító javaslatot.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a módosító javaslatot 1 igen, 4 nem és 4 
tartózkodás mellett a képviselő-testület nem fogadja el.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A bekezdéseket kellett volna szavaztatni. Ez így értelmetlen.  
 
Ormai István polgármester:  
Ez az a helyzet, amikor nem végiggondoltak azok a javaslatok, amiket megkaptak.  
Van egy jegyzői előterjesztés, amihez egyértelműen lehet viszonyulni. A módosításokat Dr. 
Ludas László alpolgármester úr megpróbálta módosítani, megváltoztatni, hogy azok 
valamelyest megállják a helyüket. Elfogadtak módosításokat, melyek a jegyző által készített 
előterjesztés vonatkozó bekezdései helyett fognak szerepelni. Erről beszélnek most, ez történt. 
Azért mentek bekezdésenként, mert az alpolgármester úr javaslatai akként fogalmazódtak 
meg. A bizottságnál nem kell bekezdésenként, hanem paragrafusonként lehet szavazni. 
Véleménye, hogy menjenek tovább a 13. §-ra, és nézzék meg, ahhoz képest van-e módosítás.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Egy ügyrendi pontosítása van. A polgármester úr ugyan felvetette, de nem fejtette ki. A 12. § 
(7) bekezdéséről értelem szerűen nem szavaztak, hiszen a (7) bekezdés tartalmával 
(hozzászólás időtartama) kapcsolatban már korábban szavaztak. 
 
Ormai István polgármester:  
Igen, így érti. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A logikát követve úgy gondolja, hogy mivel a tartalmát tekintve tárgyalták a (7) bekezdést, 
most az (5), (6) bekezdésekről kellene szavazni.  
Kéri a jegyző asszony véleményét a szavazás menetét illetően.  
 
Ormai István polgármester: 
Rendre utasítja Dr. Novák János képviselő urat a tárgyalás zavartalan folytatása érdekében. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Dr. Ludas László alpolgármester úrnak volt egy ügyrendi javaslata a tárgyalás menetére 
vonatkozóan. Miről szólt az? 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Értelemszerűen paragrafusonként tárgyalják, de mivel egy paragrafuson belül több bekezdés 
van, bekezdésenként kell megvizsgálni azt a javaslatot, amit a jegyző előterjesztése mellé tett 
a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság. Csak így tudják tárgyalni, mivel nincs egységes 
álláspont. 
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Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az alpolgármester úr javaslata arra vonatkozott, hogy §-onként történjen a vita és a szavazás. 
Az előző szavazásnál egy §-nak több bekezdéséről külön-külön szavaztak, mert több 
bekezdéshez is volt módosító javaslat. Az alpolgármester úr által előterjesztett módosító 
javaslatok, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság módosító javaslatához képest, 
megszavazásra kerültek. Ebben az esetben speciális a 12. § szavazása, mert a jegyzői 
előterjesztésben öt, a bizottság javaslatában hét bekezdés szerepel, és a bekezdések nem 
teljesen fedik egymást.  
Ebben az esetben minden bekezdésről külön-külön kell szavazni, másként nem lehet egységes 
szerkezetbe hozni. Tehát az (5), (6) és (3) bekezdésről is szavazni kell. A (7) bekezdés – ami a 
Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság javaslata –, a 13. §-ról korábban már a Melsin 
Valentin képviselő úr javaslata alapján szavaztak. A Melsin Valentin képviselő úr javaslata 
teljesen más, mint a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottságé. Ő az alap előterjesztés 
tervezetnek a módosítását kérte szavazásra, a bizottság javaslatával nincs szinkronban.   
A többi esetben már lehet §-onként szavazni. Ha bekezdésenként lesz módosítás, akkor azok 
szerint kell végig menni. Most nincs elfogadva az (5)-(6) bekezdés.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Megköszöni a jegyző asszony válaszát. Egyetért a jegyzőasszonnyal. Ha egyszer valamit 
elfogadtunk, nem lehet róla ismét szavazni. 
 
Ormai István polgármester:  
Nem így van. Szavazni kell róla. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12. § (5) bekezdését, ami teljesen azonos a 
jegyző asszony előterjesztésében rögzítettekkel. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a 12. § (5) bekezdést 10 igen, 1 nem 
szavazattal képviselő-testület elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12. § (6) bekezdését, ami szintén azonos a 
jegyző asszony előterjesztésével. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a 12. § (6) bekezdését 9 igen, 1 nem és 1 
tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12. § (7) bekezdését, annak a tudatában, 
hogy már egyszer egy más értelemben állást foglaltak.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a 12. § (7) bekezdését 1 igen, 8 nem szavazattal 
képviselő-testület nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester:  
Megkéri Dr. Novák László képviselő urat, hogy az ülés tárgyalási rendjét tartsa be, és 
bekiabálásaival ne zavarja – különösen a döntéshozatal – folyamatát.  
 
Ormai István polgármester:  
A bizottsági indítvány 13. §-ával kapcsolatban kérdezi a képviselő-testület tagjait, van-e 
valakinek hozzáfűzni valója? 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a bizottsági indítvány 13. §-át.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a 13. §-ra vonatkozó bizottsági indítvány 6 
igen, 2 nem és 3 tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja.  
 
Ormai István polgármester:  
A bizottsági indítvány 14. §-át tárgyalják. Kérdezi a képviselő-testület tagjait, van-e valakinek 
hozzáfűzni valója? 
Kéri a jegyző asszonyt, hogy értelmezze a §-ban foglaltakat.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság javaslatában még szerepel a soron kívüli 
testületi ülés összehívására jogosultak köre a népi kezdeményezésre kiegészítéssel. Az Ötv. 
azt mondja ki, hogy a képviselő-testület elé terjeszthető minden olyan ügy népi 
kezdeményezés útján, amelynek eldöntése hatáskörébe tartozik. Abban az esetben, ha ezt 
kezdeményezik, akkor a képviselő-testület köteles megtárgyalni a népi kezdeményezés útján a 
javaslatot. Gyakorlatilag e nélkül az SZMSZ javaslat nélkül is kötelezettsége a képviselő-
testületnek, hogy összehívja a népi kezdeményezésre az ülését.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem javasolja szabályozni, hiszen van egy törvény, ami már leírja ezt. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Egyetért a polgármester úrral. Nem javasolja szabályozni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Javasolja, hogy szavazzanak ennek a §-nak a kivételéről. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Ludas László alpolgármester indítványát, 
mely szerint törölve legyen ez a szöveg. 
 
Ormai István megállapítja, hogy Dr. Ludas László alpolgármester indítványát 9 igen 1 nem 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 14. § (2) bekezdését.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Ha kikerül, akkor nem kell szavazni.  
 
Ormai István polgármester:  
Tulajdonképpen e nélkül a népi kezdeményezésre vonatkozó szabályozás nélkül fogadtuk el 
ezt a javaslatot.  
Kéri a képviselő-testületet, hogy most a bizottság indítványáról szavazzon. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
14. §-ra vonatkozó indítványát. 
 
Ormai István megállapítja, hogy a bizottság indítványát 1 igen 7 nem és 1 tartózkodás mellett 
a képviselő-testület nem fogadja el.  
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Ormai István polgármester:  
Elmondja, hogy a 16. §-nál tartanak.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A bizottság javaslata, hogy azt is meg kell hívni a bizottsági ülésre, akinek a meghívását a 
bizottsági elnök javasolja. Véleménye szerint ez elfogadható javaslat.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem javasolja. Összezavarja a testület működését, hiszen a polgármester hívja össze a 
képviselő-testületet, állítja össze a napirendet és meghívja mindazokat, akiknek a napirend 
tárgyalása miatt indokoltnak tart.   
A bizottsági elnök milyen módon tesz javaslatot arra, hogy kit hívjanak meg a testületi ülésre? 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Javasolja ennek a pontnak a módosítását aszerint, hogy nem a bizottság elnöke javasol, hanem 
a bizottság döntése alapján az elnök javasolja.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
A bizottság elnöke még tudná előzetesen jelezni, hogy kit szeretne meghívni, de mivel van 
olyan bizottsági ülés, amely közvetlenül 1 nappal van a képviselő-testületi ülés előtt, időkorlát 
miatt technikailag kivitelezhető.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Ugyanezt szerette volna mondani. Annyival egészítené ki, hogy jogszerűen. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Kiegészíti az elmondottakat azzal a javaslattal, hogy a bizottsági elnökök írásban javasolja. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Elfogadja Melsin Valentin és Sasvári Tamás képviselő társának véleményét. Valóban 
kivitelezhetetlen. Visszavonja.  
 
Ormai István polgármester:  
Kéri a képviselő-testülettől, hogy ezt vonja vissza.  
Ez messze túlterjeszkedése a bizottsági elnök szerepkörének. Elképzelhetetlen és véleménye 
szerint nem is jogszerű, hiszen a bizottsági elnök, az önkormányzati bizottság tevékenységére 
és nem a képviselő-testület tevékenységére vonatkozóan végzi a feladatát.  
Kéri a képviselő-testület tagjait, tekintsenek el ettől. Nem lehet az, hogy a bizottsági elnök 
feladatot ad a polgármesternek.  
Lehet munkatervben, következő napirend eldöntésekor és kijelölésekor itt, ezen az ülésen.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Polgármester úr ennyire nem bízik a képviselő társaiban?  
Egyébként a jegyző asszony átnézte ezeket a javaslatokat, és nem jelezte, hogy törvénysértő 
lenne.  
Véleménye, hogy nem jogszerűtlen, és semmilyen visszaélésre nem ad okot az elnökök 
részéről. Egyébként, ez több más képviselő-testület SZMSZ-ében átfutott már a 
kormányhivatal előtt.  
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Ormai István polgármester:  
Kéri, hogy maradjanak Nagyatádon, és ne más képviselő-testületek SZMSZ-re hivatkozzanak.  
Azt, hogy a bizottság döntése alapján hívják meg, el tudja fogadni. Ilyen indítvány van, vagy 
visszavonta az alpolgármester úr? 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Tesz egy módosítást. Mivel vannak olyan témák, hogy a bizottság határozzon, döntsön erről, 
szavazza meg ezt a lehetőséget.   
 
Ormai István polgármester:  
Tehát a javaslat az, hogy akinek a meghívását az önkormányzati bizottság javasolja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Kárpáti László alpolgármester 16. § (3) 
bekezdése módosítására irányuló javaslatát.  
 
Ormai István megállapítja, hogy Kárpáti László alpolgármester javaslatát 9 igen 1 nem és 1 
tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 16. § (3) bekezdése Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság által javasolt módosítását. 
 
Ormai István megállapítja, hogy a 16. § (3) bekezdése bizottság által javasolt módosítását 7 
nem 2 tartózkodás mellett a képviselő-testület nem fogadja el.  
(2 fő képviselő nem szavazott) 
 
Ormai István polgármester:  
A 17. §-ról tárgyalnak. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
A 17. § (3) bekezdés felsorolást, és a 17. § (8) bekezdését javasolja kivenni.  
 
Ormai István polgármester:  
Kezében tartja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság indítványát. Ebben a 17. § (3) és 
a 17. § (8) bekezdésére vonatkozó indítványra mondta azt Dr. Ludas László alpolgármester 
úr, hogy vegyék ki.  
Ha szavazhatnak, akkor arról szavaznak, hogy a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
17. § -ra tett indítványáról mi az álláspontjuk. Nincs módosító indítvány, az alpolgármester úr 
bizottsági javaslatra tett véleményét, nem javasol méltányolni. Ezért a bizottsági indítványról, 
a 17. § (3) és (8) bekezdéséről szavazzanak 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
17. § (3) és (8) bekezdésére vonatkozó javaslatát.  
 
Ormai István megállapítja, hogy a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság javaslatát 8 
nem és 3 tartózkodás mellett a képviselő-testület nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 21. § (2) és (7) bekezdésére vonatkozó 
Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság által javasolt módosítást. 
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Ormai István megállapítja, hogy a 21. § bizottság által javasolt módosítását 6 igen, 2 nem 3 
tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja.  
 
Ormai István polgármester:  
A 25. § tárgyalása következik. Ez egy kiegészítő javaslat a 25. § (3) bekezdéséhez, a név 
szerinti szavazáshoz. Támogatja a javaslatot, de úgy kell megfogalmazni, hogy nehogy hibába 
essenek azzal, hogy az itt felsorolt témákkal kapcsolatban egy technikai módosítás történik, 
amit a testületnek kell jóváhagyni.  
Pl. szeptemberről decemberre módosítunk egy időpontot a tárgy szerinti ügyben. Nehogy 
erről név szerinti szavazást kelljen kezdeményezni! 
Javasolja, hogy akkor kelljen név szerinti szavazást kezdeményezni, ha érdemi döntést kell 
hozni. Ennek megfelelően javasolja a megfogalmazás pontosítását „a hitel felvétele, kötvény 
kibocsátása ….” .  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 25. § (3) c) pontjára vonatkozó, általa 
pontosított, Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság módosító javaslatát. 
 
Ormai István megállapítja, hogy a 25. § (3) bekezdés c) pontjának pontosítását 9 igen, 1 nem 
1 tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
25. § (3) c) pontjára vonatkozó módosító indítványát. 
 
Ormai István megállapítja, hogy a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 25. § (3) c) 
pontjára vonatkozó módosítását, 6 nem 5 tartózkodás mellett a képviselő-testület nem 
fogadja el.  
 
Ormai István polgármester:  
A 30. §-al kapcsolatos véleménye, hogy nem életszerű, hiszen azt tartalmazza, hogy a 
polgármester számoljon be, a Svégel Gábor irodavezetőnek szabott feladatról. Svégel Gábor 
munkahelyi vezetője a jegyző. Ezért teljesen értelmetlen ebben a formában.  
 
Ormai István szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 30. §-ra 
vonatkozó módosító javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a bizottság 30. §-ra vonatkozó módosítását 6 
igen, 3 nem 2 tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Ormai István polgármester: 
47. §-t tárgyalják. Elmondja, hogy a (7) bekezdés elfogadását támogatja.  
 
Ormai István szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 47. § (7) 
bekezdésére vonatkozó módosító javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a bizottság 47. § (7) bekezdésre vonatkozó 
módosító javaslatát 10 igen, 1 nem szavazattal a képviselő-testület elfogadja. 
 
Ormai István polgármester:  
Elmondja, hogy az 52. § tárgyalása következik.  
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Kárpáti László alpolgármester: 
Javasolja az 52. § törlését.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
Ezeket a javaslatokat a szünetben ismételten átbeszélték.  
Javasolja, hogy az 52. § kerüljön törlésre.  
 
Ormai István polgármester:  
Nincs lehetőség a visszavonásra, mivel ez egy bizottsági indítvány.  
Szükséges róla szavazni.  
 
Ormai István szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 52. §-ára 
vonatkozó módosító javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a bizottság 52. §-ára vonatkozó módosító 
indítványát 7 nem és 4 tartózkodás mellett a képviselő-testület nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester:  
Ismerteti az 53. § (4) bekezdésre vonatkozó módosítást, értelmezi azt.  
 
Ormai István szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 53. § (4) 
bekezdésére vonatkozó módosítását. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a bizottság 53. § (4) bekezdésére vonatkozó 
módosítását 5 igen, 2 nem és 4 tartózkodás mellett a képviselő-testület nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester:  
Ismerteti az 1/a.) melléklet módosítására vonatkozó javaslatot.  
Egyetért a javaslattal.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Igaz hogy nem életszerű, mert nincs probléma, de ne a testület, hanem az illetékes Szociális és 
Egészségügyi Bizottság tárgyalja. Javasolja ennek beírását.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem ért egyet a javaslattal.  
 
Ormai István szavazásra bocsátja Dr. Ludas László alpolgármester javaslatát, miszerint a 
Szociális és Egészségügyi Bizottság kapja meg a hatáskör gyakorlását. 
 
Ormai István megállapítja, hogy Dr. Ludas László alpolgármester javaslatát 7 nem és 4 
tartózkodás mellett nem fogadja el.  
 
Ormai István szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 1/a) 
mellékletére vonatkozó módosító javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a bizottság az 1/a) mellékletre vonatkozó 
javaslatát 7 igen, 2 nem és 2 tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja. 
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Ormai István polgármester:  
Kéri a képviselő-testület, hogy bizottsági hatáskörökről és feladatokról foglaljanak állást.  
Ismerteti a bizottság javaslatát az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság feladataira 
vonatkozóan. Nem lenne szerencsés, hogy egy Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
vizsgálja, ellenőrizze egy intézmény gazdálkodását. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A Pénzügyi Bizottságnak vannak hasonló jog-és hatáskörei. Ha ez a hatáskör átkerül az 
Oktatási, Kulturális és Sport Bizottsághoz, akkor kéri törlését a Pénzügyi Bizottság feladatai 
közül.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Javasolja a képviselő-testületnek, hogy vegye fontolóra a javaslat kivételét.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság kezdeményezte a javaslatot. Nincs ellene 
Sasvári Tamás képviselő úr javaslatának, hiszen az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
elnöke is részt vehet ebben a vizsgálatban, ugyanis bármelyik képviselő a másik bizottság 
munkájában is részt vehet. Véleménye, hogy oda tartozik az oktatási bizottsághoz, ezzel a 
képviselőknek és a bizottságoknak a betekintési jogát szélesíti.  
 
Ormai István szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 3. 
mellékletében, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság feladatinak 11. ponttal történő 
kiegészítésére vonatkozó javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a javaslatot 9 nem és 2 tartózkodás mellett a 
képviselő-testület nem fogadja el.  
 
Ormai István szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 3. 
mellékletében, az Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság feladatainak 12. pontjának 
módosítására vonatkozó javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a javaslatot 5 igen, 5 nem és 1 tartózkodás 
mellett a képviselő-testület nem fogadja el.  
 
Ormai István szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 3. 
mellékletében, az Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság feladatainak 14. pontjának 
módosítására vonatkozó javaslatát, mely szerint ellenőrizheti a piac és vásár működést.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Javasolja, hogy a 14.) pont mondatából kerüljön ki, az ellenőrzi szó.  
Az ellenőrzésnek megvannak a szabályai. A bizottság kezdeményezheti, hogy egy 
intézménynél induljon ellenőrzés, de maga ténylegesen nem tudja a tevékenységét ellenőrizni. 
A piac és vásárok tartásáról van egy külön jogszabály, ami a jegyzőnek ad feladatot a piac 
jogszerű működésével kapcsolatosan. A képviselő-testületnek és a bizottságoknak nincs ilyen 
ellenőrzési hatásköre.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
Az előző nyolc évben miért nem került ki ez az SZMSZ-ből? 
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Ormai István polgármester:  
A jogi tanácsnok úr miért nem vette észre? 
Az ellenőrzés egy hivatalos eljárás. Dokumentumokkal indul, és célirányos. Amit a képviselő 
társak gondolnak, az a munkáról történő beszámoló, tájékoztatás kérése, helyszíni látogatás, 
az intézmény munkájának megismerése, vélemények kialakítása. Esetleg ebből következően 
javaslatok, kezdeményezések megfogalmazása, akár ellenőrzése is.  
Javasolja a képviselő-testületnek, hogy fogadja el a jegyző asszony válaszát.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke:  
Ha ez jogszerűtlen volt, és a tanácsnok nem vette észre, akkor ezért nem vehette ki a jegyző 
asszony a korábbi változatból? Vagy azért, mert most vette észre, hogy jogsértő? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az SZMSZ előkészítése előtt, már jóval a beterjesztési határidőt megelőzően, az egész hivatal 
munkatársai dolgoztak – főleg az átruházott hatáskörökön – hogy azok jogszabállyal 
egyezően, naprakészek legyenek. De nem csak erre, hanem a feladatok megfogalmazására is 
figyeltek.  
Az ellenőrzési feladata a piaccal kapcsolatban soha nem volt a képviselő-testületnek és a 
bizottságnak. Ha jól emlékszik a 2010. évi, a piacok és vásárok tartásáról szóló jogszabály 
módosítása alakította át ennek az egész rendszerét.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Idézi az előző SZMSZ 64. oldalának a 6., 9. és  10. pontjában rögzítetteket.  
 
Ormai István polgármester:  
Javasolja az ellenőrzés szó kivételét az SZMSZ bizottságokra vonatkozó tevékenységéből.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az ellenőrzés szó kivételéről szóló javaslatot.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a javaslatot 8 igen, 5 nem és 1 tartózkodás 
mellett a képviselő-testület elfogadja.  
 
Ormai István polgármester:  
Az SZMSZ módosításairól szavaztak.  
Kérdezi a képviselő-testület tagjait, hogy van-e még valakinek indítványa vagy javaslata.  
Az SZMSZ-hez kapcsolódóan elmondja, hogy a képviselő-testület FIDESZ képviselő 
csoportja az indítványában az önkormányzati lakásokkal kapcsolatos jogosítványokat, 
hatásköröket a polgármestertől elvette, és a képviselő-testülethez rendelte. E szerint kell 
eljárni.  
 
Ormai István polgármester:  
A jegyző asszony által elkészített SZMSZ-ről kell szavazni, természetesen a jegyző által 
javasolt szeptember 5-i határidő módosítással együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a javaslatot 6 igen, 3 nem és 2 tartózkodás 
mellett a képviselő-testület elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az Önkormányzat és Szervei 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 17/2011. (IX. 1.) önkormányzati rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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Ormai István polgármester a napirendi pont tárgyalását lezárja. Rövid szünetet rendel el.  

 
2.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetésének I. féléves 

végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti a beszámoló tartalmát. 
 
Melsin Valentin képviselő bejön a szünetről. 
 
Kérdések, hozzászólás: 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A Városgondnokság vezetőjétől kérdezi, hogy a piactér felújítása miatt nem mentek-e el az 
árusok. Ha igen, a piactér elkészülését követően visszajönnek-e? Mit tud erről? 
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Úgy gondolja, hogy a piactér felújítását követően visszatérnek az árusok.  
Azt gondolja, hogy nem csökkent jelentősen az árusok száma, hiszen megfelelő területet 
találtak a tevékenységük folytatására 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A beszámoló szöveges részének végéből idéz. „…2011. szeptemberi ülésre költségvetési 
rendeletmódosítást készítünk, amely helyzetértékelést és pénzügyi-gazdálkodási tartalmú 
intézkedéseket is tartalmazni fog.”   
Kérdése, hogy ezek a pénzügyi-gazdálkodási tartalmú intézkedések várhatóan mit fognak 
érinteni? Ez évi költségvetést, vagy kihat a jövő évi költségvetésre is? 
 
Ormai István polgármester:  
Azt jelenti, amit leírtak.  
Van néhány olyan pont a mostani költségvetésükben, ahol már most látják, hogy tudnak 
kivenni kiadási előirányzatot. Pl. szúnyoggyérítés 
Az összes tételen egyenként végigmenve, az ilyen jellegű kiadásokat kiveszik. Arra fognak 
törekedni, hogy lehető legreálisabb szintre hozzák pl. a saját bevételeiket. Tehát ilyen jellegű 
általuk ismert folyamatok, tényszerűségek átvezetése történik meg egyszer. Másodszor pedig 
van olyan határozatuk – egy biztosan –, ahol át kell tekinteniük intézményi működést is, 
amely az Ady E. Gimnáziumra és Szakközépiskolára vonatkozik. Ezzel együtt hoznának más 
tevékenységet érintően is ilyen jellegű – nem nagy volumenű, nem strukturális változtatásokat 
hozó – hanem inkább kisebb volumenű rendelet-módosítást.  
Amivel nem tudnak számolni most, az a közoktatás, hiszen e tekintetben gyökeres 
változásokat fognak hozni.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A pénzeszközök átadásával kapcsolatban olvassa, hogy a sport és civil szervezetek részére 
folyósított támogatás I. félévben 18 %-os volt. Ez az egész évhez képest volt 18 %, vagy csak 
az I. féléves támogatásra értendő? 
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Ormai István polgármester:  
Ami most kiadási előirányzatként szerepel, ahhoz képest.  
A költségvetési rendeletben van egy szabály, a rendelkezésre álló források felhasználása 
miként történik. Mi élvez prioritást, hogyan követik egymást.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A beruházási előirányzatok átütemezésével kapcsolatosan kérdezi, hogy ez pontosan mit takar 
(pl. a Művelődési Központ)? Melyek azok a beruházások, amelyek áthúzódnak a jövő évre? 
 
Ormai István polgármester:  
Igen, azok, amiről beszéltek.  
Példákat nem akar mondani. A fejlesztéseiknél és beruházásaiknál is van olyan jellegű, mint a 
már említett szúnyoggyérítés. Vannak olyanok, amit terveztek és még nincs megvalósítva, és 
ha lehet, nem is csinálják meg, hanem átütemezik a következő évre. Ilyen jellegűre gondol. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetésének I. féléves végrehajtásáról szóló beszámoló határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a beszámolót 10 igen és 1 tartózkodás mellett a 
képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
173/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 2011. I. félévi 
gazdálkodásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
3.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 

1/2011. (II.18.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Kéri a képviselő-testületet, hogy szorítkozzon néhány tételnek a módosítására azért, mert 
ezeket már a költségvetési rendeletükben szerepeltetni kell. Elsősorban azért, hogy az 
ÖNHIKI-s támogatás II. fordulójára tudjanak érvényesen pályázni. A határozati javaslat kitér 
erre.  
A határozati javaslat A-val jelzett részének 2. pontjában, a római III. sorban lévő összeg 
helyesen 284.026 eFt. Kéri ezt szerepeltetni. Ez az összeg az, amit a pályázati eljárási rend, a 
különböző adatok bevitele után jóváhagyott. Tehát ezzel az összeggel, amellyel – mint 
működési hiány – be tudják adni a pályázatukat. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az ÖNHIKI-s pályázatnál az a) pontban szereplő, 60 napon túli lejárt határidejű tartozásoknál 
még mindig 2011. február 28-i dátum van meghatározva. A most benyújtandó pályázatnál is a 
február 28-i időpontot kell figyelembe venni?  
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Ormai István polgármester:  
Igen, ezt kérik, ezek szerint bírálják el.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Tehát akkor az előző pályázatnál is február 28-a volt a határidő? 
 
Ormai István polgármester:  
Igen. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A polgármester úr módosította a III. pontban lévő összeget. Kérdése, hogy ebben a pontban 
rögzített mondatot, szöveg szerint így kell elfogadni és elküldeni? 
 
Ormai István polgármester:  
Igen. Ezt az I. fordulóban is ugyanígy tették. Ott sem volt azonos az egyik szám a másikkal, 
de nem tudnak mást tenni.  
Hogy mindenki tisztán értse: van egy költségvetési hiányuk, azonban ez a hiány nagyobb 
annál, mint amennyit ez a pályázati rendszer elfogad. Pl. nem fogadja el az átadott pénzügyi 
forrásokat kiadásként. Egyszerűen nem veszi figyelembe. Ugyanez vonatkozik az ÁFA fizetés 
kérdésére is. Működés jellegű bevételként kezeli pl. az ÁFA visszaigénylést, akkor is, ha 
fejlesztési célhoz kapcsolódik.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Az ÖNHIKI-s pályázatot szeptember 10-ig be kell nyújtani. Mikorra várható ebben döntés? 
 
Ormai István polgármester:  
A szeptemberi rendeletmódosításukig ez nem fog megtörténni.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Mekkora volt az ÖNHIKI-s összeg, amit szerettek volna kapni? Megkaptuk-e már a 64 millió 
Ft-ot.  
 
Ormai István polgármester:  
Igen, ezért szerepel ebben a rendelet-módosításban, hiszen egy tényleges bevételként 
megjelenik a gazdálkodásban. Alapvetően azokat a kiadásokat és bevételeket tervezik, 
amelyekre reálisan számíthatnak. Feladatuk, hogy a költségvetés a legaktuálisabban mutassa, 
hogy hol tartunk a bevételek és a kiadások tekintetében is.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A 3. oldalon Somogy Takarék Szövetkezet hitelszerződés módosításával kapcsolatban 
szeretne kérdezni. Ha jól olvassa 2011. december 27-ével kerül módosításra. Tehát kb. 3 
hónapot módosítanak. Mennyivel kerül többe, és mennyivel lesznek jobb helyzetben,  mint 
most? 
 
Ormai István polgármester:  
Ez egy áthidaló hitel. Úgy működik, hogy kell fizetniük egy önrészt valamelyik fejlesztési 
célra. Amikor ezt az önrészt kifizetik, akkor utána lehívják az EU Önerő Pályázat 
támogatását. Ennek a megérkezése kiszámíthatatlan. Arra vették fel ezt, hogy amikor az önerő 
megérkezik, akkor visszafizetik.  
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Most ott tartanak, hogy egy részét lehívták és visszafizették, a másik részét lehívták és várják 
a támogatást, a harmadik részét még le sem hívták.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetéséről szóló 1/2011. (II.18.) önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot 10 igen és 1 tartózkodás 
mellett a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
174/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
A. 
1.    Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyar Köztársaság 

2011. évi költségvetéséről szóló 2010. évi CLXIX. tv. 6. sz. melléklete 2. pontja 
alapján támogatási igényt nyújt be az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő 
önkormányzatok támogatására.  

 
2.    Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önhibájukon kívül 

hátrányos helyzetben lévő helyi önkormányzatok támogatásának igényléséhez a 
fenti törvény alapján következő nyilatkozatot teszi: 

I. Az önkormányzat lakosságszáma 2010. január 1-jén 1.000 fő feletti, 
II. Az önkormányzat helyi adó bevezetéséről döntött és 2011. évben ilyen 

jogcímen 353.000 eFt összegű bevételt tervez. 
III. Az önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletét 284.026 eFt működési 

célú hiánnyal fogadta el. 
IV. Az önkormányzat kötelezettségvállalása 2010. és 2011. évben nem haladja 

meg az Ötv. 88.§ (2) bekezdés szerinti éves kötelezettségvállalás felső 
határát. 

V. a) Az önkormányzat az Ötv. Szabályai szerint kötelező könyvvizsgálatra 
kötelezett.   

                     b)  A könyvvizsgáló az önkormányzat 2010. évi zárszámadását elfogadta. 
 
3. A Képviselő-testület a pályázat beadására felhatalmazza a polgármestert és a 

jegyzőt. 
 
Határidő: 2011. szeptember 10. 
Felelős: Ormai István polgármester 
               Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
B. 

Nagyatád Város Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a TÁMOP 
programra és a Bárdos Lajos Általános Iskola rekonstrukciójára a Somogy 
Takarék Szövetkezetnél felvett pályázati támogatást megelőlegező hitelek 
futamideje 2011. december 27-re módosításra kerüljön. A hitelszerződés módosítás 
aláírására felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt. 

 
Határidő: 2011. szeptember 9. 
Felelős: Ormai István polgármester 
               Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetéséről szóló 1/2011. (II.18.) önkormányzati rendelet módosítását.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy az önkormányzati rendeletet 10 igen és 1 
tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város Önkormányzata 
2011. évi költségvetéséről szóló 1/2011. (II.18.) önkormányzati rendeletének módosításáról 
szóló 18/2011. (IX. 1.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
4.) Előterjesztés a mezőgazdasági művelésű és kert hasznosítású ingatlanok bérleti díj 

megállapításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a mezőgazdasági művelésű és kert 
hasznosítású ingatlanok bérleti díj megállapítására vonatkozó előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot 10 igen és 1 tartózkodás 
mellett a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
175/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában 
álló bel- és külterületi mezőgazdasági művelésű és kert hasznosítású ingatlanok bérleti 
díját a 2011/2012-es mezőgazdasági évre: 

- szántó 2,50 Ft/m2 
- gyep, rét 2,00 Ft/m2 
- gyümölcsös 3,00 Ft/m2 
- kert hasznosítású terület 9,00 Ft/m2 

összegben határozza meg. 
A haszonbérleti szerződéseket a fenti díjakkal kell megkötni a 270/2007. (VIII. 30.) és a 
240/1999. (IX. 30.) számú határozatokkal biztosított kedvezmények figyelembevételével. 
 
Határidő: 2012. szeptember 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés a Nagyatád helyi építési szabályzatáról szóló 34/2004. (X. 1.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 

 
Kérdések, hozzászólások: 
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Ormai István polgármester:  
Dr. Ludas László alpolgármester urat kérdezi, hogy a tárgyalt SZMSZ-t hol kell majd 
érvényesíteni, ugyanis arról döntöttek, hogy közmeghallgatás kell tartani. Melyik szakaszban 
kell ezt érvényesíteni?  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Nem kell érvényesíteni, mert módosítás.  

 
Ormai István polgármester:  
Igen, ezt szerette volna hallani.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád helyi építési szabályzatáról szóló 
34/2004. (X. 1.) önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó önkormányzati rendelet 
módosítását.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy az önkormányzati rendeletet egyhangú – 11 
igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád helyi építési 
szabályzatáról szóló 34/2004. (X. 1.) önkormányzati rendeletének módosításáról szóló 
19/2011. (IX. 1.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
6.) Előterjesztés „A nagyatádi városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés 

jegyében” című pályázathoz kapcsolódó építési vállalkozási szerződések 
felmondásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az anyagban olvasható, hogy május 23-a óta nem dolgoznak a Művelődési Háznál. Akkor 
kiket látott ma is ott dolgozni az intézménynél?  
Május 23. óta sok idő eltelt. Ki őriztette ezt a területet, és kinek a költsége ez? 
Mivel pályázatról van szó, a pályázati lehívás veszélybe kerül-e, ha nem sikerül közbeszerzési 
pályázatot hirdetniük? 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Együtt látta Rácz Ferenc képviselő társával, hogy a területen munkások dolgoznak. Jelezte is 
a polgármester úr felé.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Milyen értékű munkát végzett el a kivitelező és mennyit fizettek eddig neki? 
Mikor volt utolsó levélváltása kivitelezővel és ebben mit közölt velünk? 
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Kárpáti László alpolgármester: 
Polgármester urat kérdezi. 
Jól érti, hogy megtörtént a munka elvégzésének arányában a pénzügyi teljesítés és nem 
Nagyatád város anyagi nehézsége miatt ment csődbe a vállalkozás és azért állt le a munka.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Ilyenkor kártérítési igényt nyújthatnak-e be a céggel szemben? 
 
Ormai István polgármester:  
Dr. Novák János képviselő úr kérdésére jelen pillanatban nem tud válaszolni, ennek utána kell 
nézni. 
Arra a kérdésre pedig, hogy kik dolgozhattak a területen, megkéri Svégel Gábor irodavezető 
urat, hogy válaszoljon.  
Elmondja, hogy nem a pénzügyi teljesítés miatt nincs a területen munkavégzés. Így a köztük 
lévő megállapodás elég arra, hogy azonnali hatállyal felbontsák a szerződést.  
A pályázati támogatás kérdése nagyon fontos. Felvették a kapcsolatot az irányító hatósággal 
annak érdekében, hogy lehetőségeket kihasználva időben tudjanak cselekedni, és tovább 
tudjanak lépni. Egy biztos, nagyon sok munka lesz azzal, hogy tovább tudják vinni ezt a 
beruházás. Minden lehetőségük megvan arra, hogy kártérítést kérjenek, és meg is fogják 
tenni.   
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Kérdésekre válaszolva elmondja, hogy nem történt munka a mai nap folyamán. Mivel jelezték 
azt a szándékukat a K+K Bau Kft-nek, a holnapi napon visszaveszik a munkaterület. Ők a mai 
napon és valószínűleg a holnap délelőtt folyamán is az ott lévő állványaikat, zsaluikat, és 
beépítetlen építési anyagokat szedték össze és viszik el. Ezt teljesen jogszerűen megtehetik.  
Egészen a munkaterület visszavételig az őrzés-védelem az ő feladatuk és kötelezettségük. 
Természetesen ők is fizették. Visszavételt követően már az önkormányzatnak kell 
gondoskodni erről, hiszen nem szeretnék, hogy bármi kár keletkezzen.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Megbíznak ezekben az emberekben? Biztos, hogy csak azt viszik el, ami az övék? 
Van-e ellenőrzés az önkormányzat részéről arra vonatkozóan, hogy ténylegesen csak a saját 
dolgaikat pakolják össze? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Természetesen minden partnerükben megbíznak. Ez az alapszituáció. Vannak olyan 
munkatársai, akik koordinációs feladattal vannak megbízva. Így egy-egy projektet műszaki, 
pénzügyi oldalról is ellenőriznek. Ma is voltak már kint. Figyelemmel kísérik bizalmon túl is 
hogy mi történik az építkezésen.  
 
Hozzászólások: 
   
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Mivel a polgármester úr most nem tud választ adni a levélváltásra vonatkozó kérdésére, él 
azzal a lehetőséggel, hogy az irodán tájékozódjon ezzel kapcsolatban, megnézze ennek a 
dokumentálását.  
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Aggódik a munkaterület miatt, hiszen ha olyan dolgokat vagdalnak szét, és visznek el, ami 
nem tartozik az ő beruházásukhoz, akkor az lopás. Amit minden magyar állampolgárnak 
kötelessége megakadályozni.  
Ha jól emlékszik a június 30-i ülésen feltette valamelyik képviselő társa az a kérdést, hogy 
milyen munkálatok folynak a Művelődési Ház projekttel kapcsolatosan. Akkor vagy az 
irodavezetőtől, vagy a polgármestertől olyan választ kaptak, hogy kisebb brigádok már 
tevékenykednek itt-ott, és augusztusban teljes intenzitással fog folyni a munka. Ehhez képes 
az előterjesztésben le van írva, hogy május 23. óta nem folyik munkavégzés, teljesen szünetel. 
Rosszul emlékszik, vagy valami félreértés van? 
 
Ormai István polgármester:  
Nincs félreértés.  
A pontos idő meghatározása nélkül elmondja, hogy mi történt, mi volt a folyamat. Leültek 
tárgyalni, pontosan a képviselő-testületi ülést megelőzően. Világosan és egyértelműen 
végigbeszélték a K+K Bau Kft. ügyvezetőjével és a műszaki vezetőjével azt, hogy mi fog 
történni. Tehát ők elmondták azt, hogy megrendelik a nyílászárókat, azoknak a leszállítási 
ideje ennyi, ezért augusztusban annak neki fognak állni. Amit említett kiegészítő 
közbeszerzési eljárás lefolytatódik, és amikor az megvan, aláírásra kerül a kivitelezési 
szerződés és azonnal nekiállnak annak a munkának is szintén augusztusban.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Tulajdonképpen ezt szerette volna ő is elmondani. Amikor a munka leállásáról tudomást 
szereztek, azonnal megtették a szükséges lépéseket. Ezekről természetesen írásos 
dokumentáció van.  
Egy biztos, szerződésszegés történt. Mostanra megérett a helyzet arra, hogy lépjenek.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja „A nagyatádi városközpont többcélú 
fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című pályázathoz kapcsolódó építési vállalkozási 
szerződések felmondásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot 10 igen és 1 tartózkodás 
mellett a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
176/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért „A nagyatádi 

városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című, „Vásárcsarnok 
felújítása, belső átépítése, bővítése, homlokzat rekonstrukciója, a Vásárcsarnok 
belső részén új üzlethelyiség kialakítása, fűtésrendszer cseréje; akadálymentesített 
illemhely létesítése” tárgyú, 2010. július 5-én Nagyatád Város Önkormányzata, 
valamint a K+K Bau Profil Zrt. között megkötésre került Vállalkozási szerződés 
azonnali hatállyal történő felmondásával. 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért „A nagyatádi 

városközpont többcélú fejlesztése a közösségerősítés jegyében” című, „Nagyatádi 
Művelődési Ház külső és belső felújítása, az intézmény átalakítása, a meglévő 
közösségi funkciók jobb kihasználása és újabb funkciók kialakítása; kávéház 
kialakítása a felújított Művelődési Házban” tárgyú, 2010. augusztus 26-án Nagyatád 
Város Önkormányzata, valamint a K+K Bau Profil Zrt. között megkötésre került 
Vállalkozási szerződés azonnali hatállyal történő felmondásával. 
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Felelős: Ormai István polgármester 
 
7.) Előterjesztés a „DDOP-3.1.3/C-11 Rehabilitációs szolgáltatások fejlesztése” című 

Európai Uniós pályázat benyújtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Ez a végleges tény adatsor, amit most előterjesztenek. Szerencsére még a képviselő-testületi 
ülés előtt a végső döntések megszülettek. Ez azt jelenti, hogy a Nagyatádi Kórház-
rendelőintézetnél, alapvetően a pszichiátriai rehabilitációs tevékenység fejlesztésére részt 
tudnak venni a dél-dunántúlon erre a célra létrejött konzorciumba, mint pályázó partner. 
606.750 eFt támogatással, 31.934 eFt önrész biztosításával tudják ezt a beruházást 
megvalósítani, nyilván annyit, amennyi ebből megvalósítható. A támogatási összeg nem fog 
változni. Ennek a pályázatnak a gesztora a Pécsi Tudományegyetem. Az egyetem, Mohács és 
Nagyatád a három legnagyobb támogatottságú résztvevő.  
Zajlanak az előkészítő munkák. Nagyatád Város Önkormányzata a konzorcium tagja, és 
Nagyatád Város Önkormányzata a pályázó. 
Tájékoztatja a képviselő-testületet arról, hogy Dr. Ludas László alpolgármester úr több 
alkalommal részt vett konzorciumi ülésen, képviselve önkormányzatunkat.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Valóban egy nagyon profi csapat irányítja a munkát. Elég nagy beruházást fog közre, tehát 
több önkormányzat, intézmény vesz ebben részt.  
A legutóbbi ülésen is arról volt szó, hogy hogyan lehet még költségeket megtakarítani.  
Eredetileg nagyobb összegre szeretett volna pályázni a kórház. Úgy néz ki, hogy most már 
szakmai fórumok és maga a kiíró is támogatni tudja ezt az összeget, s így már véglegesnek 
tekinthető. A benyújtás időpontja most legutoljára módosult november 30-ára.   
Amilyen lassan megy – elbírálás ősszel, szerződéskötés jövőre, pályázatok kiírása, 
közbeszerzés – talán 2012. II. félévben kezdődhetnek meg ezek a beruházások.  
Korábban volt az önrészre vonatkozóan az üzemeltetővel megállapodás. Volt-e egyeztetés ez 
ügyben? Hiszen az üzemeltetőnek is voltak kötelezettség vállalásai.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A sajtóból értesülhettek arról, hogy a kórházak állami kezelésbe fognak kerülni.  
Ha ez így lesz, hogyan befolyásolja ezt a beruházást ez a tény?  
 
Ormai István polgármester:  
Tarlós István főpolgármester úr éppen ma vonta vissza a kórházak állami tulajdonba adásának 
előterjesztését. Úgy látja, hogy nem egyértelmű a helyzet. A tekintetben sem, hogy a 
Semmelweis Terv szerinti nagytérségi ellátási körzetek kialakítása megvalósul-e vagy nem. 
Ezen belül állami rendszer alakul ki, vagy pedig egy állami koordináció és finanszírozási 
korlátok között a mostani fenntartási struktúra marad fenn.  
Teljes bizonytalanságot lát, amiből – lehet, hogy nagyon gyorsan – bizonyosság lesz.  
Úgy látja, hogy a tegnapi kormányülésen született döntések azt mondják, úgy az 
egészségügyben, az oktatásban, a közigazgatás átszervezésében gyorsítás lesz. Ez azt jelenti, 
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hogy januártól már a pénzügyi finanszírozási folyamatokban gyökeres változások várhatóak.  
A kérdés teljesen helyén való, de nehéz rá választ adni. Két dolgot mindenképpen figyelembe 
kell venni. Az egyik, hogy nem állhatnak le, mert akkor lemaradnak. Azt tudják, hogy 
Ötvöskónyit ki kell váltani, azt tudják, hogy a pszichiátriai rehabilitáció hosszú távon is 
biztosan Nagyatádon működtethető, fenntartható egészségügyi ellátási forma. Tudják, hogy a 
jelenlegi finanszírozási feltételek között rentábilisan működtethető. Tudják, hogy a kórház 
bármely részének a felújítása, átalakítása előrelépés ebben a dologban. Az ő legutolsó 
információja, hogy állami tulajdonba kerülnek a kórházak. De ez nem biztos, hogy teljes 
körűen megvalósul. De nyílván nagy dilemma lesz, ha odaérnek, hogy mit fognak tenni.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Valóban most csak spekulálni lehet. Akár merre fordul a szekér, a tulajdonos önkormányzat a 
pályázó. A tulajdon átvétele a tervekben nem is szerepel.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Ennek a pályázatnak nagyon örülni kell, hiszen már régóta nem nyert a kórház semmilyen 
pénzt. Ez egy komoly együttműködést igényelt.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nem a beruházás és a pályázat ellen van, csak a 32 milliós önrészüket félti. Ha pesszimista 
akar lenni, akkor állami kezelésbe kerül a kórház, felmondják a szerződést a mostani 
üzemeltetővel, aki benyújtja felénk a 32 millió Ft igényét, mert papírja van arról, hogy ő ezt 
az összeget beruházta.  
Ezért tette fel ezt a kérdést. 
 
Ormai István polgármester:  
Nem is gondolta ezt.  
Jó, hogy elmondta, de ugyanezt értette mindenki erről.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Pontosít. Komoly pályázati pénzt nem nyertek. 
 
Ormai István polgármester:  
Nagyatádon a Gimnáziumnál, a kollégiumnál, meg tudták fogalmazni, hogy mit akarnak. A 
nagyatádi kórház vezetői nem tudták megfogalmazni, hogy mit akarnak, így pedig nem lehet 
előre lépni.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Egyetért a polgármester úrral, de figyelembe kell venni azt, hogy egy kórház sokkal 
heterogénebb összetételű, mint mondjuk egy iskola vagy kollégium.   
Sasvári Tamás alpolgármester úrral ellentétben, egy kicsit optimistábban áll ehhez a 
dologhoz.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a „DDOP-3.1.3/C-11 Rehabilitációs 
szolgáltatások fejlesztése” című Európai Uniós pályázat benyújtásáról szóló előterjesztés 
módosított határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a módosított határozati javaslatot egyhangú – 
11 igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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177/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért „DDOP-
3.1.3/C-11 Rehabilitációs szolgáltatások fejlesztése” című, DDOP-3.1.3/C-11 
azonosító számú pályázat részeként a nagyatádi kórház pszichiátriai-
rehabilitációs részlegének fejlesztésére irányuló projekt benyújtásával, 
tartalmával és költségvetésében biztosítja a pályázathoz szükséges 31 934 211 Ft 
önerőt. 

 
2. Felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a pályázat benyújtásához szükséges 

dokumentumokat elkészíttesse, a pályázatot benyújtsa, és az ehhez szükséges 
nyilatkozatokat megtegye. 

 
Határidő: 2011. szeptember 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Sasvári Tamás képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma 10 fő.  

 
8.) Előterjesztés a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltató kiválasztására 

irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Az előterjesztésben azt olvassa, hogy „..1996. július  31. napján 10 évi időtartamú ..”, viszont 
a bekezdés alján pedig „…10 évre szóló, határozott..”  
Elírás történt? Ha igen, melyik a jó? 
 
Ormai István polgármester:  
Úgy kell érteni, hogy elvégzésére új (vessző),10 évre szóló (vessző).  
10 évre szólt az első, 2000-ben volt egy törvénymódosítás, annak a végrehajtási utasításai 
alapján 2002-ben átdolgozták a szerződést, és akkor lett a határozott időhöz kötött 2011. 
december 31-ére alakított szerződést. Tehát 10 évet javasol a következő időszakra.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 
közszolgáltató kiválasztására irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a módosított határozati javaslatot egyhangú – 
10 igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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178/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a települési szilárd 
hulladékkal kapcsolatos közszolgáltató kiválasztására irányuló közbeszerzési eljárás 
engedélyokiratát, valamint a közbeszerzési eljárás fajtáját, egyben felhatalmazza a 
polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Határidő: 2011. szeptember 2. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés a távhőszolgáltatással kapcsolatos közszolgáltató kiválasztására irányuló 

közbeszerzési eljárás megindításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Sasvári Tamás képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma 11 fő.  

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a távhőszolgáltatással kapcsolatos 
közszolgáltató kiválasztására irányuló közbeszerzési eljárás megindításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
179/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a 
távhőszolgáltatással kapcsolatos közszolgáltató kiválasztására irányuló közbeszerzési 
eljárás engedélyokiratát, valamint a közbeszerzési eljárás fajtáját, egyben felhatalmazza 
a polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Határidő: 2011. szeptember 2. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
10.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatala Szervezeti és 

Működési Szabályzatának módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 
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Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatának módosításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
180/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal 
Szervezeti és Működési Szabályzatát az alábbiak szerint módosítja: 
 
1.) Az SZMSZ I. Általános rendelkezések: 2.) Intézmény besorolása: első francia 

bekezdése – „a tevékenységek jellege alapján: Közhatalmi„ szövegrész törlésre kerül. 
 
2.) Az SZMSZ 4.) A Hivatal költségvetési elszámolási számla száma: cím alá a jelenlegi 

számlaszám helyett az alábbi számlaszám kerül: 
 
 11600006-00000000-49100194 
 
3.) Az SZMSZ 5. A Hivatal számlavezetője: cím alá az alábbi bank kerül:  
       

ERSTE Bank Hungary Zrt. 
 

4.) Az SZMSZ 9.) A Hivatal alaptevékenysége: Szakfeladat száma, megnevezése: az 
alábbi szakfeladattal bővül: 

 
841173      Statisztikai tevékenység 

 
5.) Az SZMSZ  III. Jegyző, aljegyző: 1) A hivatal működésével kapcsolatban: cím 5. 

francia bekezdése az alábbiak szerint módosul: 
 

- gondoskodik a törvényességi ellenőrzést szolgáló, az önkormányzatot és szerveit 
érintő dokumentumoknak a Somogy Megyei Kormányhivatalhoz történő 
felterjesztéséről, 

 
A fenti cím az alábbiakkal egészül ki: 
 
- közvetlenül irányítja az Önkormányzati és Intézményirányító Irodát, ellátja az 

iroda tevékenységével kapcsolatosan az irodavezetők számára meghatározott 
feladatokat. 

 
6.) Az SZMSZ VI. Szervezeti felépítés: Önkormányzati és Intézményirányító Iroda cím 

alatti első mondat helyébe az alábbi szövegrész kerül: 
 

Az iroda tevékenységét közvetlenül a jegyző irányítja.  
Az Önkormányzati és Intézményirányító Iroda cím alatti c) pont helyébe az alábbi 
szövegrész kerül: 
 
c.) Ellátja a városban működő kisebbségi önkormányzatok munkájával 

kapcsolatos nyilvántartási, ügyviteli, adminisztrációs feladatokat  
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Határidő: 2011. szeptember 5. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
11.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatala alapító okiratának módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Polgármesteri Hivatala alapító okiratának 
módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
181/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal 

alapító okiratának módosítását a mellékelt módosító okirat szerint jóváhagyja.  
 
2. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosító okiratot és az egységes 

szerkezetbe foglalt alapító okiratot az aláírást követően – törzskönyvi nyilvántartás 
céljából – a Magyar Államkincstárnak küldje meg. 

 
Határidő: 2011. szeptember 9. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
12.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulással kötött 

társulási megállapodás módosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Arról van szó, hogy a mozgókönyvtári ellátásba bekerül Görgeteg is.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Rinyamenti Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulással kötött társulási megállapodás módosításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
182/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rinyamenti Kistérség 
Többcélú Önkormányzati Társulással kötött társulási megállapodás alábbiak szerinti 
módosítását elfogadja.  
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A „3. A Társulás részletes feladatai, hatásköre” fejezet az alábbi szerint módosul: 
 

E.) Mozgókönyvtári szolgáltatás 
Térségi feladat 

 
A társulás az együttműködésben résztvevő, nyilvános könyvtárral nem rendelkező 
települések (Bakháza, Beleg, Bolhás, Görgeteg, Kisbajom, Kutas, Lábod, Ötvöskónyi, 
Nagykorpád, Rinyabesenyő, Rinyaszentkirály, Segesd, Somogyszob, Szabás) részére 
mozgókönyvtári feladatellátást biztosít az alábbiak szerint: 
 

1.) A társulás önkormányzati nyilvános könyvtárral, vagy a megyei könyvtárral 
(szolgáltató) kötött szerződéssel biztosítja a könyvtári szolgáltatásokat az egyes 
településeken. 

 
2.) Az egyes nyilvános könyvtárral nem rendelkező települések egyénileg 

gondoskodnak a könyvtári szolgáltató hely biztosításáról, amelyben a szolgáltató 
által kiszállított könyvállomány elhelyezhető, a könyvtári eszközök biztonságos 
tárolása megoldható, és ahol a megrendelt szolgáltatások fogadhatóak. 

 
3.) A többcélú társulás munkaszervezete útján gondoskodik a nyilvános könyvtár és 

a könyvtári szolgáltató hely közötti információcseréről, a megrendelések 
fogadásáról, illetve a dokumentumáramlás működésének biztosításáról 
(szállítás).  

 
Határidő: a határozat megküldésére 2011. szeptember 5. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
13.) Előterjesztés az önkormányzat létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos egyszeri 

költségvetési támogatás igénylésére pályázat beadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat létszámcsökkentési 
döntéseivel kapcsolatos egyszeri költségvetési támogatás igénylésére pályázat beadására 
vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
183/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 55/2011. (III. 31.) számú 

határozatának 1. pontját az alábbiak szerint módosítja: 
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1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő testülete a Nagyatádi Fürdők és 

Sportlétesítményekben a 290/2010. (XII. 16.) számú döntésének 5.) b) 
pontjában elrendelt létszámcsökkentést módosítja.  

 Az intézményben 3 fő létszámcsökkentést rendel el az alábbiak szerint: 
- 1 fő esetében: 2011. április 1-jétől, 
- 1 fő esetében: 2011. július 1-jétől, 
- 1 fő esetében: 2011. október 31-ig. 

A határozat 1. pontja egyebekben változatlan marad. 
 

Határidő: Értelem szerint 
Felelős: Horváthné Simon Anikó 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete – a helyi önkormányzatok 

és a többcélú kistérségi társulások létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos 
egyszeri költségvetési támogatás igénylésének, döntési rendszerének, folyósításának 
és elszámolásának részletes feltételeiről szóló 5/2011. (III. 3.) BM rendelet alapján – 
pályázatot nyújt be a helyi szervezési intézkedésekhez kapcsolódó többletkiadások 
támogatására. 

 Nagyatád Város Önkormányzata a 3 fő álláshelyét érintő létszámcsökkentésből 
eredő többletkifizetések biztosítására nyújtja be pályázatát. 

 
Határidő: 2011. szeptember 27. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

3. Nagyatád Város Önkormányzata a feladatok racionálisabb, költségtakarékosabb 
ellátása érdekében az alábbi létszámcsökkentést, illetve álláshelyek megszüntetését 
határozza el: 

 
a) Nagyatád Város Önkormányzata 7500 Nagyatád, Baross G. u. 9. 

 
2010. évi költségvetésben jóváhagyott létszámkeret: 598,5 fő 
Nagyatádi Közoktatási Intézmény: 249,5 
Művelődési Központ: 13 
Könyvtár 9,5 
Városgondnokság 41 
Tűzoltóság 56 
Ady E. Gimnázium 51,5 
József Attila Kollégium 34,5 
Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 64 
Polgármesteri Hivatal 79,5 
 
 
A 290/2010. (XII. 16.) számú határozattal elrendelt 
létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 574,5 fő 
 
Az 56/2011. (III. 31.) számú határozattal elrendelt 
létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 572,5 fő 
 
Az 58/2011. (III. 31.) számú határozattal elrendelt 
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Létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 569,5 fő 
Nagyatádi Közoktatási Intézmény: 240,5 
Művelődési Központ: 12 
Könyvtár 9,5 
Városgondnokság 34 
Tűzoltóság 56 
Ady E. Gimnázium 51,5 
József Attila Kollégium 32,5 
Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 59 
Polgármesteri Hivatal 74,5 
 
Felmentettek pályázatban szereplő létszáma: 3 fő 

 
 

b) József Attila Középiskolai Kollégium 7500 Nagyatád, Baross G u. 10. 
 
2010. évi költségvetésben jóváhagyott létszámkeret: 34,5 fő 

   
A 290/2010. (XII. 16.) számú határozattal elrendelt 
létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 32,5 fő 
 
Felmentettek pályázatban szereplő létszáma: 0 fő 
 

c) Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 7500 Nagyatád, Baross G. u. 1. 
  

2010. évi költségvetésben jóváhagyott létszámkeret: 64 fő 
 

A 290/2010. (XII. 16.) számú határozattal elrendelt 
létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 59 fő 
 
Felmentettek pályázatban szereplő létszáma: 1 fő 
Az elbocsátott foglalkoztatott munkaköre: uszodamester, 
Közalkalmazotti jogviszonyát megszüntető okirat kelte:  
2011. január 10. 

 
d) Nagyatádi Közoktatási Intézmény 7500 Nagyatád, Baross G. u. 4. 
 

2010. évi költségvetésben jóváhagyott létszámkeret: 249,5 fő 
 

A 290/2010. (XII. 16.) számú határozattal elrendelt 
létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 240,5 fő 
 
Felmentettek pályázatban szereplő létszáma: 0 fő 

 
 

e) Nagyatádi Művelődési Ház 7500 Nagyatád, Baross G. u. 2. 
 

2010. évi költségvetésben jóváhagyott létszámkeret: 13 fő 
 

A 290/2010. (XII. 16.) számú határozattal elrendelt 
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létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 12 fő 
 
Felmentettek pályázatban szereplő létszáma: 1 fő 
Az elbocsátott foglalkoztatott munkaköre: ügyviteli alkalmazott, 
Közalkalmazotti jogviszonyát megszüntető okirat kelte:  
2011. január 13. 

 
f) Polgármesteri Hivatal 7500 Nagyatád, Baross G. u. 9. 
 

2010. évi költségvetésben jóváhagyott létszámkeret: 79,5 fő 
 
A 290/2010. (XII. 16.) számú határozattal elrendelt 
létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 76, 5 fő 
 
Az 56/2011. (III. 31.) számú határozattal elrendelt 
létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 74,5 fő 
 
Felmentettek pályázatban szereplő létszáma: 0 fő 

 
 

g) Városgondnokság 7500 Nagyatád, Szabadság u. 7. 
 

2010. évi költségvetésben jóváhagyott létszámkeret: 41 fő 
 
A 290/2010. (XII. 16.) számú határozattal elrendelt 
létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 37 fő 
 
Az 58/2011. (III. 31.) számú határozattal elrendelt 
létszámcsökkentést követően engedélyezett létszám: 34 fő 
 
Felmentettek pályázatban szereplő létszáma: 1 fő 
Az elbocsátott foglalkoztatott munkaköre:  
kőműves 
közalkalmazotti jogviszonyt megszüntető okirat kelte:  
2011. május 5. 

 
4. Nagyatád Város Önkormányzata a létszámcsökkentési döntés meghozatalát 

megelőzően az intézményei létszámhelyzetét és az intézmények közötti tervezhető 
létszám-és álláshely-átcsoportosítás lehetőségét megvizsgálta és mivel az intézmények 
létszámhelyzete alapján az intézmények között létszám-és álláshely-átcsoportosításra 
nincsen lehetőség, döntött a felmentéssel együtt járó létszámcsökkentésről. 

 
5. Nagyatád Város Önkormányzata költségvetési szerveinél a létszámcsökkentéssel 

érintett álláshelyen foglalkoztatott – munkaviszonyban töltött ideje 
folyamatosságának megszakítása nélküli – foglalkoztatására az önkormányzat 
költségvetési szerveinél a meglévő üres álláshelyeken, az előreláthatólag megüresedő 
álláshelyeken vagy a tervezett új álláshelyeken, illetve szervezeti változás, 
feladatátadás következtében az önkormányzat fenntartói körén kívüli munkáltatónál 
nincs lehetőség. 
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6. Nagyatád Város Önkormányzata felhívja az érintett intézmények vezetőinek 
figyelmét arra, hogy a pályázattal érintett létszámcsökkentés végleges, a 
megszüntetett álláshelyek legalább 5 évig nem állíthatók vissza, kivéve, ha 
jogszabályból adódó többletfeladatok ezt indokolttá teszik. 

 
7. Nagyatád Város Önkormányzata az összesített létszámának alakulásáról a 

támogatásról szóló döntést követő öt évig évente beszámolót készít a MÁK Somogy 
Megyei Igazgatósága részére a BM rendeletnek a támogatás elszámolására 
vonatkozó szabályainak megfelelően. 

 
Határidő: rendelet szerint 
Felelős: a Pénzügyi Iroda vezetője 

 
14.) Előterjesztés a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-

egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, 
védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
184/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert arra, hogy a Somogy Megyei 

Kormányhivatal Népegészségügyi Szakigazgatási Szerve Nagyatádi, Barcsi, Csurgói 
Kistréségi Népegészségügyi Intézeténél a Védőnői Szolgálat működési engedélyének 
módosítása végett járjon el. 

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert arra, hogy a Somogy Megyei 

Kormányhivatal Egészségbiztosítási Pénztári Szakigazgatási Szervnél a Védőnői 
Szolgálat finanszírozási szerződésének módosítására tegye meg a szükséges 
intézkedéseket. 

 
 Határidő: 2011. szeptember 30. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, 
védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletet. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy az önkormányzati rendeletet 10 igen 1 
tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja. 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a háziorvosi, házi gyermekorvosi, 
fogorvosi, védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. 
(VII. 5.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 20/2011. (IX. 1.) önkormányzati 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
15.) Előterjesztés a központi háziorvosi ügyeleti szolgálat feladatainak ellátására megkötött 

közreműködői szerződés felbontására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a központi háziorvosi ügyeleti szolgálat 
feladatainak ellátására megkötött közreműködői szerződés felbontására vonatkozó 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú - 11 igen –
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
185/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dr. Vadászy Helga és 

Társai Bt-vel megkötött közreműködői szerződés felmondását - Dr. Vadászy Helga 
háziorvos kezdeményezésére - 2011. szeptember 5. napjával jóváhagyja azzal, hogy 
a szerződésben kikötött hat hónapos felmondási időtől és ezen idő alatti ellátási 
kötelezettség teljesítésétől eltekint. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az előterjesztés mellékletét 

képező tartalommal a közreműködői szerződést megszüntető okirat aláírására. 
 
 Határidő: 2011. szeptember 5. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
16.) Előterjesztés a Dr. Viczing Flóra Bt-vel kötött fogorvosi alapellátási feladatok 

ellátására vonatkozó szerződés módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Dr. Viczing Flóra Bt-vel kötött fogorvosi 
alapellátási feladatok ellátására vonatkozó szerződés módosításáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú - 11 igen –
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
186/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. július 7. napján a 

Dr. Viczing Flóra Bt-vel kötött feladat ellátási szerződés 7) pontja szerinti rendelési 
idő módosítását az alábbiak szerint jóváhagyja: 
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Hétfő:  12.00 – 18.00 óráig 
Szerda:  12.00 – 18.00 óráig 
Péntek:  08.00 – 14.00 óráig (páratlan hónap) 
   12.00 – 18.00 óráig (páros hónap) 
 
A szerződés 7) pontja egyebekben változatlan marad.  

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a 

polgármestert, arra, hogy az előterjesztés mellékletét képező tartalommal a 
szerződés-módosítást aláírja. 

 
Határidő: 2011. szeptember 12. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
17.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények igazgatói beosztásának 

ellátására vonatkozó pályázat kiírásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Áttekintette a pályázati kiírás tervezetét. Mivel három-négy olyan létesítmény van, ami 
gépészeti alapon működik, javasolja, hogy műszaki szakirányú végzettséggel is bővítsék ki a 
pályázók körét.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A bizottság javasolta a pályázati kiírásnak az alpolgármester úr által részben ismertetett 
módosítását.  Kéri a bizottság javaslatát áttekinteni. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnökét kérdezi. Az előterjesztés mellékletét 
képező pályázati kiírás tervezetben a pályázati feltételként szerepel a „költségvetési szerv 
vagy gazdasági társaság vezetésében szerzett legalább három éves vezetői gyakorlat”. 
Mi a különbség e között, és az ő javaslatuk között, mely azt mondja, hogy „költségvetési 
szerv vagy bármilyen gazdasági társaság vezetésében szerzett legalább három éves vezetői 
gyakorlat.” 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Költségvetési szerv és a gazdasági társaság két különböző jogi személy. A gazdasági társaság 
lehet jogi és nem jogi személy.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Igen, ezt érti és tudja. A másik része érdekli. Éppen azért, hogy mondta, nem specifikálták, 
hogy milyen, ezért bármilyen. Ezért mondta, hogy nem érezte a kettő közötti különbséget. 
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Ormai István polgármester:  
Mi indokolja azon túl, amit Kárpáti László alpolgármester úr elmondott, hogy a Nagyatádi 
Fürdők és Sportlétesítmények szervezet vezetőjének, az önkormányzat számára megfelel és 
jó, műszaki végzettséggel is egy pályázó? 
Jó lenne ezt tudni, mi ennek az indoka, mert a későbbi gondolkodást befolyásolja ez biztosan. 
Akár Novák úr is válaszolhat, mert a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság is javasolta 
ezt. Mindegy, hogy ki válaszol, csak világítsa meg a javaslatot.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A rekreáció, a sport, közgazdasági, idegenforgalmi, minden szakember fel van sorolva, csak 
éppen a dologi költségeknek a legjelentősebb részét az energia felhasználás, gépészet teszi ki. 
Ez nagyon jelentős mind a tanuszodába, mind strandfürdőn, a belső fürdőn, ezért ilyen irányú 
felsőfokú szakképzettség hiányzik.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Egyetért az alpolgármester úr válaszával.  
Hozzáteszi, hogy a vezető helyettesei szakemberek, és pontosan ezeket a szakirányokat 
irányítják, amelyek itt fel vannak sorolva. Ugyanakkor a működésnek gazdasági háttere 
rendkívül fontos dolog, és a műszaki oldalon nagyon sok minden dől el, figyelembe véve 
hogy ez az intézmény mindig a rentábilitás határán fog mozogni.  
 
Hozzászólások: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Ez egy nagy intézmény, sok részintézménnyel, melyeket koordinálni kell, ezért véleménye 
szerint egy menedzser típusú vezető kell. Természetesen kell műszaki szakember is, de 
alacsonyabb beosztásban, ezért ő elegendőnek tartja így a kiírást.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A módosítási javaslatban, a „bármilyen gazdasági társaság” kifejezést nem érti. Véleménye, 
hogy ez nem jogi kategória.  
Törvényben van meghatározva, hogy mi a gazdasági társaság. Olyat nem ismer a törvény, 
hogy bármilyen gazdasági társaság. Ha nincs konkrétan odaírva, hogy milyen típusú, akkor 
azt jelenti, hogy az összes, amit a törvény gazdasági társaságnak nevez.  
Három lehetőséget lát. Az egyik az, hogy felsőfokú végzettség, de ez lehet bármi (pedagógus, 
orvos, gyógytornász…). Másik, hogy meghatározzák, hogy konkrétan milyen műszaki 
végzettség, illetve a harmadik lehetőség, ha nem írnak semmi, hanem így hagyják a pályázati 
kiírás tervezetet.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Ha a műszakit kizárnák, nagyon fontos szakterületet hagynának ki. Ha beírják, bővítik a 
pályázók körét.   
 
Ormai István polgármester:  
Ezek a feltételek, végiggondolt feltételek. Ennek az intézménynek van szakmai tevékenysége, 
mely nem a gépészeti és energetikai tevékenység. A Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítménynek van egy alapító okirata, mely tartalmazza azt, hogy milyen 
tevékenységet végez. Azokat a tevékenységeket végzi, amelyekre az előterjesztésben szereplő 
szakirányú végzettségeket megjelölték, és mivel nem folytat gépészeti tevékenységet, nyilván 
valóan nem is jelölték a szakirányú végzettségek között. 
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Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az előző vezető – aki kiválóan végezte a munkáját – agrármérnöki diplomával rendelkezett. 
Tehát nem szorosan illeszkedett az NFS tevékenységi köréhez.  
 
Ormai István polgármester:  
A volt igazgató úr közgazdász, és rekreációs egyetemi végzettséggel rendelkezett.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Kárpáti László alpolgármester úrtól kéri, hogy vonja vissza a javaslatát, és a Városfejlesztési 
és Gazdálkodási Bizottság javaslata maradjon.  
 
Ormai István polgármester:  
Ez nem ügyrendi javaslat. Szavazni szükséges Kárpáti László alpolgármester úr javaslatáról 
és a bizottság javaslatáról is.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Kárpáti László alpolgármester javaslatát, mely 
szerint kerüljön be a pályázati feltételek közé a felsőfokú műszaki végzettség.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy Kárpáti László alpolgármester javaslatát 6 igen, 
3 nem és 2 tartózkodás mellett a képviselő-testület elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a bizottság javaslatát 3 igen, 6 nem és 2 
tartózkodás mellett a képviselő-testület nem  fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 
igazgatói beosztásának ellátására vonatkozó pályázat kiírásáról szóló előterjesztés határozat 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot 5 igen, 3 nem és 3 
tartózkodás mellett a képviselő-testület nem  fogadja el, és a következő határozatot hozza:  
 
187/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítmények igazgatói beosztásának ellátására vonatkozó pályázat kiírásáról 
szóló előterjesztést nem fogadja el.  
 
18.) Előterjesztés az OTP Bank Nyrt. részére kiegészítő fedezet felajánlásáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
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Kárpáti László alpolgármester: 
Az elmúlt folyószámla vezető bank a fedezeteket vissza adta-e már?  
 
Ormai István polgármester:  
Két típusú hitelállományuk volt. Az egyik az ehhez a most tárgyalthoz hasonló fejlesztési 
hitelek három hitelszerződése. A másik pedig a folyószámla hitelállomány. Mivel számok 
nélkül nem tudnak beszélni róla, ezért csak nagyságrendeket említ.  
Több mint 600 millió Ft volt a hitelállomány a legmagasabb időszakban. Ehhez becsült piaci 
értéken 1 milliárd 300 millió Ft-nyi ingatlanfedezet társult. Ezeket keretbiztosítéki csomagnak 
tekintik. Elhozták a banktól a folyószámlahitelüket, ugyanakkor folyamatosan törlesztették 
már a hosszú lejáratú hitelükből, tehát gyakorlatilag 250 millió forintra lecsökkent a 
hitelállományuk, ezért azzal fordultak a Kereskedelmi és Hitelbankhoz, hogy abból az 
ingatlan csomagból, ami fedezetként ott állt, engedjen ki ingatlanokat. Ezeket tételesen 
felsorolták és bemutatták a banknak. Választ még nem kaptak erre a kérdésükre. Úgy 
gondolja, hogy 1 hetet – 10 napot várnak, majd egy személyes kontaktussal szeretnék 
előrevinni ezt az ügyet. Teljesen aránytalanná vált a fedezet és a hitelállomány, hiszen egy 
250 millió Ft nagyságrendű hitelállomány mögé több mint 1 milliárd 300 millió Ft ingatlan 
vagyont teljesen felesleges bevinni. Tehát kérték ennek a kiváltását, itt tartanak most.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az OTP Bank Nyrt. részére kiegészítő fedezet 
felajánlásáról szóló előterjesztés határozat javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
188/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő testülete hozzájárul, hogy az OTP 

Bank Nyrt-vel megkötött: 
- 1-2-09-4300-0688-3 ügylet azonosítójú, 92.049.377 HUF kockázatvállalás összegű, 
- 1-2-07-4300-0441-8 ügylet azonosítójú, 106.542.546 HUF kockázatvállalás 

összegű, 
- 1-2-05-4300-0722-2 ügylet azonosítójú, 47.947.589 HUF kockázatvállalás összegű, 
- 1-2-05-4300-0720-0 ügylet azonosítójú, 72.000.000 HUF kockázatvállalás összegű 
Önkormányzati infrastruktúra megnevezésű fejlesztési hitelekre vonatkozó 
kölcsönszerződésekhez Nagyatád Város Önkormányzata az alábbiakban felsorolt 
ingatlanokat adja az OTP Bank Nyrt. javára kiegészítő fedezetként: 

 
 Helyrajzi szám Megnevezés Cím m2 

1. 1/8 kivett beépítetlen terület Nagyatád, belterület 20.133 
2. 2250/13 beépítetlen terület, erdő Nagyatád, belterület 88.429 
3. 441/3/A/40 iroda Nagyatád, Korányi Sándor utca 4. 138 
4. 1368/A/3 üzlethelyiség Nagyatád, Kossuth utca 1. 153 
5. 520/2/A/13 lakás Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1. III/1 35 
6. 520/2/A/16 lakás Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1. III/4 36 
7. 521/A/14 lakás Nagyatád, Baross Gábor utca 7. I/4. 39 
8. 521/A/33 lakás Nagyatád, Baross Gábor utca 7. III/3. 39 
9. 441/3/A/36 lakás Nagyatád, Korányi Sándor utca 4. III/9. 57 
10. 441/3/A/38 lakás Nagyatád, Korányi Sándor utca 4. III/11. 57 
11. 0220/67 kivett telephely 3 épület Nagyatád, külterület 39.606 
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2.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a szükséges 

dokumentumok aláírására.    
 
Határidő: 2011. szeptember 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
19.) Előterjesztés a Művelődési Központnak az épülete rekonstrukciója idejére történő 

elhelyezéséről és alapító okiratának módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A 17. napirendi pont tárgyalásánál számára az utolsó szavazás nem volt világos, és véletlenül 
rossz gombot nyomott meg.  
Kéri, hogy a napirendet tárgyalják ismét.  
 
Ormai István polgármester:  
Erre így most nincs lehetőség.  
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Mennyi megtakarítás jelent ez körülbelül az önkormányzat számára?  
 
Ormai István polgármester:  
1,5 millió forintot biztosan.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Művelődési Központnak az épülete 
rekonstrukciója idejére történő elhelyezéséről és alapító okiratának módosításáról szóló 
előterjesztés határozat javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
189/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Művelődési 

Központ épületének felújításának idejére a központ további elhelyezésére – a jelenleg 
bérelt helyiségekből való átköltözés napjától – az önkormányzat tulajdonában álló, 
Baross Gábor utca 1. szám alatti épület szabad helyiségeit szükség szerint az 
intézmény részére térítésmentesen biztosítja. 

 
2. A Képviselő-testület megbízza a Művelődési Központ igazgatóját, hogy a Nagyatád 

és Vidéke ÁFÉSZ-szel a Nagyatád, Mártírok útja 18. szám alatti épületben összesen 
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182 m2 nagyságú, 8 db helyiségre megkötött bérleti szerződés közös megegyezéssel 
való megszüntetését kezdeményezze.   

 
Határidő: 2011. szeptember 9. 
Felelős: Pünkösd Márton igazgató 
 
20.) Előterjesztés a volt laktanya területén közművesítési hozzájárulás mértékének 

megállapításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A Pénzügyi Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy az előterjesztésben szereplő 50-
50% arányt, 60-40%-ban állapítsa meg. Tehát 60 %-ban a vállalkozó, 40%-ban az 
önkormányzat viselje a terheket.  
Úgy gondolja a bizottság, hogy ilyen arányú önkormányzati támogatás is elég jelentős a 
vállalkozások számára, és az önkormányzat számára is elfogadhatóbb.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Pénzügyi Bizottság javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a bizottság javaslatát 10 igen és 1 tartózkodás 
mellett a képviselő-testület elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a volt laktanya területén közművesítési 
hozzájárulás mértékének megállapításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot 10 igen és 1 tartózkodás 
mellett a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
190/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a volt 

laktanya területén, valamennyi ingatlantulajdonosnak – amennyiben nem saját 
költségen építette ki a gerincvezetéket – az ivóvízhálózat rákötése esetén bruttó 
252.600 Ft-ot kell fizetnie közművesítési hozzájárulás címén. 

 
2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott közművesítési hozzájárulásról 

konkrét igény esetén hatósági határozatban dönt. 
 
3.  A Képviselő-testület megállapítja, hogy az 1. pont szerinti költségen felül, a 

gerincvezetékre való rákötés esetén a tulajdonosnak meg kell fizetnie a mindenkori 
közműfejlesztési hozzájárulást, valamint a rákötés valamennyi költségét. 

 
4.  A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét, hogy a volt laktanya területén 

ingatlannal rendelkező tulajdonosokat értesítse a Képviselő-testület döntéséről. 
 
Határidő: a tulajdonosok értesítésére 30 nap 
Felelős: Ormai István polgármester 
 



 48 

21.) Előterjesztés a volt laktanya területén ivóvíz fővezeték szakasz önkormányzati 
tulajdonba történő átadásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a volt laktanya területén ivóvíz fővezeték 
szakasz önkormányzati tulajdonba történő átadásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
191/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a volt laktanya területén 

elhelyezésre kerülő ivóvíz gerincvezeték szakaszokat ingyenesen a tulajdonába 
átveszi az alábbiak szerint: 
- Csonka Norbert nagyatádi 0220/39 helyrajzi számú ingatlantulajdonos által 

saját költségen megépíttetésre kerülő 5 m-t, 
- Vas Gábor nagyatádi 0220/54 helyrajzi számú ingatlantulajdonos által saját 

költségen megépíttetésre kerülő 105 m-t. 
 
2.  A Képviselő-testület vállalja, hogy az 1. pontban meghatározott ivóvíz 

gerincvezetékek tulajdonába adását követően a nagyatádi víziközmű hálózat 
rendszerében, annak szerződéses üzemeltetőjével működteti. 

 
3.  A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét, hogy az ÁFA fizetési 

kötelezettség megfizetéséről gondoskodjon az alábbiak szerint: 
- a 5 m ivóvíz gerincvezeték szakasz átvételéből adódó 10.904.-Ft, 
- a 105 m ivóvíz gerincvezeték szakasz átvételéből adódó 84.611.-Ft. 

 
4.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az ivóvíz gerincvezeték 

szakaszok átvételére vonatkozó megállapodások aláírásra. 
 
Határidő: 2011. szeptember 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
22.) Előterjesztés a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület részére új terület biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület részére új 
terület biztosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
192/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi Hunor Íjász 

Egyesület (székhelye: 7500 Nagyatád, Petőfi utca 52., képviselője: Lentsch Géza 
elnök) részére a nagyatádi 2250/2 és a nagyatádi 2250/3 helyrajzi számú 
ingatlanokból kb. 3.000 m2 nagyságú területre a 149/2011. (VI.30.) számú 
határozatával biztosított használat jogát visszavonja. 

 
2. A Képviselő-testület a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület (székhelye: 7500 Nagyatád, 

Petőfi utca 52., képviselője: Lentsch Géza elnök) részére íjászpálya kialakítása 
céljából az önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 844/11 helyrajzi számú 
ingatlanból a mellékelt helyszínrajzon megjelölt kb. 2.000 m2 nagyságú részre a rajta 
lévő lőállás épülettel együtt: 
- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) rendelet 38. 

§ (6) bekezdés g.) pontja alapján pályázati eljárás mellőzésével, 
- az íjászpálya fennállásáig vagy a terület más irányú hasznosításáig, 
- íjászpálya és a hozzá kapcsolódó létesítmények kialakítására, 
- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) rendelet 24. 

§ (1) bekezdés e.) pontja alapján térítésmenetesen 
a határozati javaslat 3. pontjában meghatározott feltételek mellett a használat jogát 
biztosítja. 
 

3.  A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott terület használatba adási feltételeit 
az alábbiakban határozza meg: 

- a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület saját költségén vállalja a pálya 
kialakítását, folyamatos karbantartását, valamint üzemeltetését és az 
ahhoz szükséges engedélyek beszerzését, 

- a pályakialakítás, valamint az ott elhelyezésre kerülő bármely létesítmény 
terveit a Műszaki és Vagyongazdálkodási Irodával egyezteti, 

- versenyszervezés esetén vállalják azok lebonyolítását, valamint azok 
megszervezéséhez szükséges engedélyek beszerzését, 

- a földhasználati szerződés megszűnése esetén vállalja az eredeti állapot 
helyreállítását, valamint 

- a park kezelőit, a Városgondnokságot folyamatosan tájékoztatják a 
pályával kapcsolatos változásokról. 

 
4.  A Képviselő-testület rögzíti, hogy Nagyatád Város Önkormányzata a pálya 

kialakításával, használatával kapcsolatban semmilyen erkölcsi és anyagi felelősséget 
nem vállal, az teljes mértékben a nagyatádi Hunor Íjász Egyesületet terheli. 

 
5.  Nagyatád Város Önkormányzata az íjászpálya kialakítását lehetőségei szerint, a 

rendelkezésre álló eszközeivel segíti.  
 
6.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a használati szerződés 

aláírására, és felkéri, hogy a szerződés megküldésével a Képviselő-testület döntéséről 
tájékoztassa a Városgondnokság igazgatóját.  
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Határidő: 2011. szeptember 15. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
23.) Előterjesztés az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú földterületre 

kiírt pályázati eljárás nyertesének kijelöléséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 
helyrajzi számú földterületre kiírt pályázati eljárás nyertesének kijelöléséről szóló 
előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
193/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztéshez 

mellékelt jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a nagyatádi 0481/15 helyrajzi 
számú, összesen 2.836 m2 nagyságú, az önkormányzat tulajdonában álló szántó 
terület tulajdonjogának elnyerésére kiírt pályázati felhívásra egy darab írásos 
pályázat érkezett. 

 
 

A pályázó: 
Neve:  Maczinkó László 

 Anyja neve: Kovács Klára 
 Lakcím: 7500 Nagyatád, Kossuth utca 24. 3. em. 4. a.  
 

2. A Képviselő-testület által a 153/2011. (VI. 30.) számú határozatával jóváhagyott 
pályázati felhívás és versenytárgyalási jegyzőkönyv alapján megállapítja, hogy a 
benyújtott pályázat érvényes. 

 
3. A Képviselő-testület megállapítja, hogy a nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú, 

összesen 2.836 m2 nagyságú szántó területre a 153/2011. (VI. 30.) számú határozattal 
jóváhagyott és közzétett pályázati felhívás nyertese a fenti határozatban, a pályázati 
felhívásban, és a pályázati felhívás alapján benyújtott pályázatban foglalt 
feltételekkel: 

- 280.764.-Ft, azaz Kettőszáznyolcvanezer-hétszázhatvannégy forint értékesítési 
alap vételáron, 

- Maczinkó László 7500 Nagyatád, Kossuth utca 24. 3. em. 4a. szám alatti lakos. 
 

4. A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét, hogy a testület döntéséről 
értesítse a pályázati eljárás nyertesét, és hívja fel a figyelmét, hogy az ingatlan 
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tulajdonjogának megszerzése érdekében a 16/2002. (II. 18.) számú Kormányrendelet 
értelmében készítse el „ajánlattételi felhívását” és kérje annak kifüggesztését a 
Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján. 

 
5. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a pályázati eljárás 

nyertese által elkészített, kifüggesztett, záradékolt „ajánlattételi felhívás” eredménye 
alapján az adásvételre jogosulttal az adásvételi szerződés aláírására. 

 
Határidő: 2011. szeptember 9. 
Felelős: Ormai István polgármester  
 
24.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiség bérleti hasznosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti 
társasház földszintjén lévő helyiség bérleti hasznosításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
194/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén lévő, nagyatádi 
1371/A/2 helyrajzi számú, több helyiségből álló, összesen 147 m2 nagyságú helyiség 
értékesítésére a Képviselő-testület által a 125/2011. (VI. 02.) számú határozatával 
jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására ajánlat nem érkezett, a pályázati 
eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2. A Képviselő-testület a Nagyatád, Kossuth utca 7. szám alatti társasház földszintjén 

lévő, nagyatádi 1371/A/2 helyrajzi számú, több helyiségből álló, összesen 147 m2 
nagyságú helyiség 3 éves bérleti jogának elnyerésre: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap bérleti díjra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3. A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott helyiség bérleti feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
a.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 3 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén a 

bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével az 
önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló rendeletében foglalt 
feltételekkel meghosszabbítható. 
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b.) A helyiségben folytatható tevékenység: vendéglátás kivételével minden 
jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 

 
c.) A helyiség alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

pályázati licit alapja is a Képviselő-testület által elfogadott 2011. évi irányadó 
bérleti díj 60 %-a azaz: 786.-Ft/m2/hó+ÁFA, összesen havi 115.542.-Ft+ÁFA 
összegben. 

 
A bérleti díjon felül a bérlőt terheli: 

- A bérlemény üzemeltetési, és fenntartási költségei, az adók és közterhek, a 
közüzemi díjak. 

- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 
bruttó bérleti díj 1 %-a, de minimum bruttó 7.000.-Ft. A megfizetés ideje, 
és módja: a bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába, készpénzbe. 

 
d.) A bérleti díj emelésének módja: 

A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak adott évre vonatkozik. Az minden 
évben – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH által az előző évre 
megállapított fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 

 
A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 
alapján, az abban meghatározott határidőig. Késedelmes fizetés esetén 
érvényesített késedelmi kamat a jegybanki alapkamat kétszerese. 

 
e.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.-Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 

 
 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 
 

1. A pályázati biztosíték összege:  
- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a pályázati tárgyalás 

lezárását követően – a hivatal pénztári órái alatt – kerül 
visszafizetésre. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés megkötésekor az 
első havi bérleti díjba kerül beszámításra. 

 
2. A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, illetve 

a bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában kerül, ha: 
- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát követően 

pályázatát visszavonja. 
- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti 

szerződést neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet neki felróható 
okból meghiúsul. 

 
f.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 

visszafizetése: 
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A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, bruttó 
bérleti díj kettő havi összege. 

 
A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának az Erste Bank Hungary Zrt.-nél 

vezetett 11600006-00000000-49186941 számú letéti számlájára. 
 

A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 
- a bérlet megszűnését követően, a helyiség műszaki átadás-átvételéről 

felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
 

g.) A bérleti jog elnyerésének szabályai: 
A helyiség 3 évre szóló bérleti jogát, az érvényes pályázatot benyújtó pályázati 
ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a legmagasabb bérleti 
díj készpénzben történő megfizetésére tesz ajánlatot, és a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén bérlőnek kijelöl. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, a város 
honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 

 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
6. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására felkéri a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottságot.  
 
Határidő: 2011. szeptember 5. 
Felelős: Ormai István polgármester  
 
25.) Előterjesztés a szociális pénzbeli és természetbeni ellátásokról szóló 6/2008 (II. 15.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Boros Bálint  képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma 10 fő. 

 
Kérdések: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az óvodások bérletét is támogatják? 
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Ormai István polgármester:  
Ez iskolabusz, helyi járat. Diákbérletet azok vehetnek, akik iskolába járnak. Így értelem 
szerűen az óvodások nem vehetik igénybe. Tudomása szerint 6 év alatt ingyen utaznak a 
gyerekek, de ígéretet tesz arra, hogy utána néznek ennek a dolognak.  
Jegyző asszonytól kérdezi, hogy emiatt kell-e módosítani a rendelet-tervezetet. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Ez a rendeleti szabályozás most az oktatási intézmény nappali tagozatán, tanulói 
jogviszonyban lévőkre vonatkozik.  
 
Boros Bálint képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma 11 fő. 

Sasvári Tamás képviselő kimegy a teremből, a képviselő-testület létszáma 10 fő.  

 

Ormai István polgármester:  
Ez a busz részt vesz a helyi tömegközlekedésben, tehát nem kimondottan iskolabusz.  
 

Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A kivadári gyerekekre is vonatkozik ez a rendelet?  
 
Ormai István polgármester:  
Nem. Ez helyi járat, ők helyközi járattal utaznak.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
De a Nagyatádi Közoktatási Intézménybe járnak. 
Mert ma reggel már kérték a gyerekektől a bérletet.  
 
Ormai István polgármester:  
A helyi járat vonatkozásában az önkormányzat a megrendelő és a költségviselő. A helyközi 
járatnál nem így működik. 
Ebbe a rendszerbe, amit most tárgyalnak, nem lehet, mert más az utazás jellege.  
Meg kell nézni, hogy ennek a problémának a megoldásában hogyan tudnának segíteni.  
Kéri a jegyző asszonyt, hogy tegye ezt meg, és a következő testületi ülésen számoljon be róla.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a fenti javaslatot. 
 
Ormai István megállapítja, hogy a javaslatot egyhangú – 11 igen – szavazattal a képviselő-
testület elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
195/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza a jegyzőt, vizsgálja 
meg a Kivadárról helyközi járattal utazó tanulók utazási költségének támogatási 
lehetőségét.  
 
Határidő: a következő képviselő-testületi ülés 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a szociális pénzbeli és természetbeni 
ellátásokról szóló 6/2008 (II. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-
tervezetet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy az önkormányzati rendeletet egyhangú – 11 
igen – szavazattal a képviselő-testület elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális pénzbeli és természetbeni 
ellátásokról szóló 6/2008 (II.15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 21/2011. 
(IX.1.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
26.) Előterjesztés energetikai pályázat előkészítésére  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja egy energetikai pályázat előkészítésére 
vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
196/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a megváltozott 
körülményekre és lehetőségekre figyelemmel a 143/2011. (VI. 30.) számú Képviselő-
testületi határozatban foglalt energetikai pályázatok előkészítéséből egyenlőre csak a 
Polgármesteri Hivatal épületének energetikai fejlesztése kerüljön kidolgozásra. 
 
Határidő:  2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
27.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
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197/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság 2011. augusztus 31-i ülésén átruházott hatáskörben: 

- a Nagyatád, Baross Gábor utca 5/a szám alatti épület földszintjén elhelyezkedő – 
a földszinti irodákkal, üzletekkel közös használatú helyiségeinek az irodarészre 
jutó területrésszel együtt – 24,71 m2 nagyságú helyiség határozott idejű, 3 éves 
bérleti jogának elnyerésére vonatkozó feltételek meghatározásáról, 

- a nagyatádi 844/11 helyrajzi számú Nagyatád, Somogyszobi utca 15/2. szám 
alatti garázssoron lévő 5 db garázs határozott idejű, 3 éves bérleti jogának 
elnyerésére vonatkozó feltételek meghatározásáról 

hozott döntéseit jóváhagyja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámoló határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a határozati javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
198/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete az Oktatási, Kulturális 

és Sport Bizottság 2011. augusztus 30-i ülésén hozott 47/2011. (VIII. 30.) számú, a 
Vitalitás Mozgáskorlátozottak Sportegyesületének a 2011. évre nyújtott 200.000 
Ft létesítményhasználati támogatásról szóló határozatát jóváhagyja.  

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi 

Közoktatási  Intézmény, az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola és a 
József Attila Kollégium  2010/2011. tanévről szóló beszámolóját az Oktatási, 
Kulturális és Sport bizottság  2011. augusztus 30-i ülésén hozott 48/2011. 
(VIII. 30.) számú határozatában foglaltak  szerint jóváhagyja. 

  
3.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ady Endre 

Gimnázium és Szakközépiskola Pedagógiai Programjában végrehajtott 
módosításokat az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 2011. augusztus 30-i 
ülésén hozott 49/2011. (VIII. 30.) számú határozatában foglaltak szerint 
jóváhagyja. 

  
4.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Óvoda, 

Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes 
Pedagógiai Szakszolgálat (NKI) módosított és egységes szerkezetbe foglalt 
intézményi Szervezeti és Működési Szabályzatát, az Oktatási, Kulturális és Sport 
Bizottság 2011. augusztus 30-i ülésén hozott 50/2011. (VIII. 30.) számú 
határozatában foglaltak szerint jóváhagyja. 

 
28/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kérdések: 
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Uszodával kapcsolatosan mit lehet tudni? 
 
Ormai István polgármester:  
Haladnak a felé, hogy megszűnik ez a konstrukció, ahogy most van.  
Már korábban beszéltek arról, hogy a Nemzeti Fejlesztési Minisztériumban elindult egy 
folyamat a beruházó – magánbefektető – által finanszírozott intézményekkel kapcsolatos 
szerződések felülvizsgálatával kapcsolatosan. Ezen az egyeztetésen azt közölték a 
minisztérium illetékesei, hogy az állam elhatározott szándéka, hogy kivásárolja a 
magánbefektetőt, állami tulajdonba kerül a létesítmény, majd pedig vagy önkormányzati 
tulajdonba, vagy önkormányzati használatba adja. Tegnap volt egy újabb megbeszélés 
Budapesten, ahol már a magánbefektető is ott volt. Ők is ott voltak, hogy tudják mi a 
folyamat. Tulajdonképpen ugyanebben az irányban haladt a mai megbeszélés is, hogy az 
állam kivásárolja – most itt a négy – egy program keretében lévő uszodákat. Aztán majd az 
önkormányzat működtetésébe, használatába vagy tulajdonába adja. Felvetődik mindenképpen 
a térítésmentes tulajdonba adásnál az ÁFA probléma. Valamilyen módon ezt majd kezelni 
kell. Ha kell fizetni, akkor ez biztos, hogy nem járható út, más megoldást kell keresni. Ebben 
az évben várható, hogy ez megvalósul. Gyakorlatilag itt a napokban a végső üzleti ajánlatát 
megteszi a magánbefektetőnek azzal, hogy nyilván történtek már a beruházás értékéből 
törlesztések az állam és az önkormányzat részéről is.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
„Megbeszélést folytattam a Dalkia Zrt. vezetőivel a távhőszolgáltatás lehetséges 
továbbfejlesztésének szakmai vonatkozásairól.”  
Erről szeretne bővebben hallani.  
 
Ormai István polgármester:  
Keresik a megoldást arra, hogyan lehetne a távhőszolgáltatásnál is azt a lehetőséget jobban 
kihasználni, a náluk nyilvánvalóan meglévő termálvizet nagyobb arányban és mértékben 
hasznosítani a távfűtésnél. Hiszen ha a fűtésnél nagyobb arányban lehetne használni, akkor a 
családok számára alacsonyabb hő díjat jelentene.  
A másik dolog ahol megtakarítást lehetne elérni az, ha bővülne az ellátott létesítményeknek a 
köre. A légköbméter növekedne, amire vetítve az alapdíjat lehetne csökkenteni.  
Kíváncsiak voltak arra, hogy mi a szakmai véleménye erről a cégnek, hiszen ő dolgozik ezen.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Képviselő társa már elkezdte ezt a kérdést, ezt szeretné folytatni. 
Tudomása szerint december 31-ével lejár a Dalkia Zrt-vel kötött szerződés. Itt viszont – 
augusztus 2-án – már továbbfejlesztésekről beszéltek. 
 
Ormai István polgármester:  
Melles Zoltán képviselő urat kérdezi, hogy nem volt kielégítő a válasza? Kétségei vannak a 
képviselő úrnak a felöl, hogy ….? 
Összefoglalja: senki nem tesz semmi, viszont őt érdekli, hogy mit lehet tenni.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Nem biztos a beruházásba, amit nem biztos ő nyer meg a jövőbe. Itt meg egy lehetséges 
továbbfejlesztésről beszéltek.  
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Ormai István polgármester:  
Elmondja másként: 
A képviselő-testületet hónapokkal ezelőtt eldöntötte, hogy az egyik fontos stratégiai iránya a 
munkájának, az energia megtakarítás területe. Három irányt határoztak meg. Az egyik az 
energetikai megtakarítások (Városháza, Árpád iskola). A másik a napenergia erőmű. 
Harmadik pedig a távfűtő rendszer fejlesztése. Ezekről döntött a képviselő-testület, és arról, 
hogy dolgozzanak rajta. Ezen területek közül az egyiknél van egy javaslatuk, hogy a két 
lehetséges épületenergetikai fejlesztés közül melyiket javasolják a testületnek, hogy teljes 
egészében a pályázatra készítsék elő. Azért mert erejük, pénzük, energiájuk maximum erre az 
egyre van. Abban a feladatkörbe, amit meghatároztak maguknak, ebben az irányban így 
léptek előre. A másik irányt – a napenergia hasznosítást – egyelőre félretették, mert 
előkészítési költsége, erőforrás igénye meghaladja most a lehetőségeiket. A harmadik és talán 
a legfontosabb ez, amiről most részletesen beszélt. A szolgáltató nem csinál semmi, és mi sem 
akarjuk, hogy bármit is tegyen. A szolgáltató szakmai véleményére kíváncsiak, hogy milyen 
irányban, hogyan lehetne fejleszteni.  
Mivel a képviselő úr kérdése mást sugall, még egyszer kihangsúlyozza, hogy „Semmit nem 
tesznek ők, semmit nem mondtunk és kértünk tőlük, majd eljárnak a mi eljárásunk szerint ők, 
ahogy akarnak. Mi pedig tovább gondoljuk a távfűtőmű működésének hatékonyabbá tételét. 
Hozzáadott értéket vettünk el tőlük, ismeretet, tudást, tapasztalatot kértünk el tőlük. Ennyit 
kértünk.” 
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Egy példát mond: Szintén ma tárgyalták a kórházfejlesztést. Van egy bizonytalan helyzet, de 
senki nem úgy gondolkodik, hogy akkor hát nem is tudom, hogy mi lesz, nem is csinálok 
semmit. Ott úgy terveznek, hogy amíg ő az üzemeltető, abban gondolkodik, hogy a 
beruházásban részt kell venni.  
Itt félreérthető volt. Sarkosan fogalmazva mondja el: Úgy is ti fogtok nyerni, beszéljük már 
meg, hogy jövőre mi lesz! Ne haragudjon a képviselő úr, de ez jött le ebből.  
 
Ormai István polgármester:  
Egyszer és mindenkorra szeretné egyértelművé tenni, hogy szó sincs erről, és még a 
feltételezését is visszautasítja ennek.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a tájékoztatót egyhangú – 10 igen – szavazattal 
(polgármester úr nem szavazott) a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot 
hozza:  
 
199/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
28/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a tájékoztatót egyhangú – 11 igen – szavazattal 
a képviselő-testület elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
200/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztató elfogadja. 
 
29.) Interpellációk, kérdések 

 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság több alkalommal tárgyalta a HPV elleni oltás kérdését. 
Az a kérése, hogy a következő ülésén a képviselő-testület is tárgyalja meg, felelőse pedig a 
Jegyző asszony legyen. 
A lakossági fórumon több közbiztonsággal kapcsolatos jelzés érkezett hozzá. Befestettek 
kirakatokat, szobrot (Wass Albert) rongáltak. Konzultált Hegedűs János rendőrkapitány úrral 
a kamerás megfigyelés tárgyában, melynek visszatartó ereje lenne. Javasolja, hogy ez a kérdés 
is kerüljön megtárgyalásra a következő testületi ülésen. Kéri, hogy a napirend tárgyalására 
hívják meg a rendőrkapitány urat. A feladattal pedig a Jegyző asszonyt bízzák meg.  
A harmadik interpellációja a kerékpárúttal kapcsolatos, melynek a jelenlegi helyzete elég 
kaotikus. Ebben a témában is tárgyalt a kapitány úrral. A kapitány úr véleménye, hogy jó 
lenne, ha a rendőrség forgalmi szakembere és az önkormányzat műszaki szakembere közösen 
tekintenék át a lehetőségeket, esetleg egy javaslatot készítenének. Szeretné, ha a következő 
testületi ülés napirendjei között ez is szerepeljen, felelősként pedig a Jegyző asszonyt bíznák 
meg.  
 
Ormai István polgármester:  
A HPV védőoltással kapcsolatosan már történtek lépések. Kéri a Jegyző asszonyt, adjon 
tájékoztatást erről.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság már tárgyalt egy koncepciót egy lehetséges rendelet-
tervezet formájában, melynek fő vonalait már egy korábbi ülésen megszabta a bizottság. Több 
oldala is van a kérdésnek. Költségvetési szempontból is kérdéses, illetve, hogy a civil 
szervezetek bevonására is sor kerülne a bizottság javaslata alapján. A bizottság vállalta, hogy 
eljár az ilyen szervezeteknél a támogatás gyűjtése érdekében. Így tehát a bizottságnak is van 
feladata, és az előkészítésekben jegyzői feladatok is vannak.  
 
Sasvári Tamás képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma 10 fő. 

 
Ormai István polgármester az elhangzottakat figyelembe véve javasolja, hogy a képviselő-
testület szeptemberi soros ülésére egy napirend keretében ezt a kérdést szabályozó rendelet-
tervezetet előterjesztéssel együtt – mely a körülményeket bemutatja – tűzzék napirendre. Kéri 
a Jegyző asszonyt, hogy készítse elő és legyen az előterjesztője. 
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Ormai István polgármester ezt a javaslatot teszi fel szavazásra.  
A képviselő-testület a javaslatot egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási iroda vezetője: 
Az utóbbi időben kerékpárúttal kapcsolatos ilyenfajta jelzés sem a lakosság részéről, sem 
pedig a rendőrség részéről nem érkezett. A kerékpáros közlekedés mindenhol előtérbe került, 
és egyre többen használják ezt a közlekedésbarát megoldást. Nagyatádon, és más hasonló 
nagyságú városban még inkább, hiszen nem olyan távolság, amit ne lehetne kerékpárral 
megtenni. A nyár folyamán készítettek egy kerékpáros koncepciót, három elemét vették a 
kerékpáros közlekedésnek. A legnagyobb problémát a 68-as út és a mellette lévő közlekedés 
okozza. Az egyik az Ötvöskónyi kimenő szakasza, a másik a lábodi rész. Véleménye, hogy 
fontosabb a belterületi szakasz. Az ő elképzelésük szerint az elkerülő út csatlakozási pontjait 
kellene és lehetne összekötni. Ez az Újkútpusztai bekötő úttól egészen a város É-i határig 
szólnia. Elképzelések szerint egy-egy körforgalommal csatlakozna az elkerülő út, s a 
belterületi szakaszon kellene ezt átvezetni. Ennek a nyomvonalát végigjárták, van egy fajta 
elképzelésük.  
Ezt mindenképpen terveztetni kell, és engedélyköteles. Ebben az esetben a rendőrséget is, 
mint közlekedési szakhatóságot is be kell vonni. Ennek természetesen más nagyságrendje 
van, ez jelen pillanatban pályázati, vagy egyéb forrás nélkül nem képzelhető el. Hozzáteszi, 
hogy ennek az átkötő szakasznak van egy kis nyúlványa is, amely gyakorlatilag a Kossuth 
utcai közlekedést tenné biztonságosabbá. A jelzőlámpás csomóponttól a piactérig vezetne 
végig az elképzelés szerint ez a kerékpáros vonalvezetés, a Széchenyi téren pedig 
összekötnék. Mindez alapvetően, több mint 100 millió Ft-ot jelentene. 
 
Sasvári Tamás képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma 11 fő. 

Boros Bálint képviselő elhagyja a termet, a képviselő-testület létszáma 10 fő. 

 
Ormai István polgármester:  
Kéri, hogy beszéljenek a Széchenyi térről. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási iroda vezetője: 
Felmerült már képviselő-testületi ülésen is ez a téma Czimbalek József képviselő úr által. Az 
ő javaslatát módosították, melyet a rendőrséggel is egyeztettek. Erről van egy írásos 
dokumentáció is. Nem a Széchenyi téren vezetnék át a gyalogos forgalmat, hanem lehetőséget 
biztosítanának arra, hogy az É-i illetve K-i íven a forgalommal szemben nem elég széles az 
ottani úttest. Ott egy felfestéssel és kitáblázással lehetőséget biztosítanának a visszamenő 
forgalommal is. A táblákat megrendelték. A rendőrség kért még egy helyszíni egyeztetést. 
Úgy gondolja, hogy még ebben a hónapban a kivitelezés még meg is történhet. Itt tartanak 
most.   
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Igen, pontosan ez a probléma, hogy a járdákat használják, a Széchenyi téren átlósan 
átmennek. Az íves vonalakat kellene kijelölni. Tehát nem új kerékpárút építésére gondolt, 
hanem a járdákon kellene kijelölni a gyalogos és a kerékpár forgalmat.  
 
Ormai István polgármester: 
Egy dolgot lehet még megtenni, hogy a Hunyadi utcában, ahol a járda egybeesik a 
kerékpárúttal, ott megosztani a sávokat. Ezen kellene még dolgozni. Azt gondolja, hogy 
ennek is van realitása. Kéri, hogy vizsgálják meg a lehetőségeket.  
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Dr. Ludas László alpolgármester: 
A Hunyadi utcai felvetéssel egyetért. Kéri, hogy balesetveszély szempontjából is vizsgálják 
meg. Továbbra is megoldatlan probléma, hogy a kerékpárúton – aminek a vége a Hunyadi u. 
2. alatt van – továbbmennek a főútra. Ugyan ez a probléma a Csónakázó tónál is. Kéri, hogy 
vizsgálják meg újra a helyzetet.  
  
Boros Bálint képviselő visszajön a terembe, a képviselő-testület létszáma 11 fő. 

 
Ormai István polgármester: 
A Széchenyi tér esetében kéri, hogy tegyék meg a szükséges intézkedéseket.   
A Hunyadi utcában pedig vizsgálják meg, milyen lehetőségek vannak, a biztonságosabb 
közlekedés megteremtése érdekében. Keressenek megoldást arra, hogy a kifelé menőknek, ne 
kelljen átmenniük a baloldalra, hanem jobbra fel tudjanak menni – esetleg a kiszélesített 
járda-kerékpárútra – akár az Árpád u-i kereszteződésig. Ott pedig már jobb oldalon, a 68-as 
főút szélén, a felfestett vonalon tudnak továbbhaladni. Így, ebben az esetben már csak egy 
helyen a Honvéd utcánál kell átmenni a másik oldalra.  
Kéri, hogy a jövő évi tervezésnél vegyék figyelembe ennek a megoldását.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Annyira rossz Henész, Simongát és a Hunyadi utca végén a járda, hogy már nem lehet 
babakocsival közlekedni. Kénytelenek az anyukák kimenni az útra, ami pedig még 
veszélyesebbé teszi a kerékpáros közlekedést.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Dr. Orbán Csaba képviselőt és a képviselő-testület, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e.  
 
Az interpellációra adott választ Dr. Orbán Csaba képviselő és 10 igen és 1 tartózkodás 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Megköszöni a Városgondnokság munkáját, melyet a körzetében végeztek (árokásás, 
fametszést, favágást).  
Elmondja, hogy 2011. februárban bejárást kezdeményeztek a rendőrség szakembereivel, 
irodavezető úr és a közútkezelő zrt. megbízásával Hókamalomban. Egy buszmegálló táblát 
néztek meg, és egy forgalmi rend lassító tábla kihelyezését kezdeményezték. A buszmegálló 
táblát kihelyezték, jól látható helyen van, viszonyt a forgalmai rend lassító tábla nem került 
kihelyezésre.  
 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Jelzi, hogy kihelyezésre került egy 60 k/h sebességet jelző tábla. Ma reggel látta.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Előző nap még nem volt kint. Ezért abban az esetben, ha közben kikerült, visszavonja a 
kérdést. Ha még nincs kint, mikor kerül kihelyezésre? 
Másik kérdése, hogy a Berzence utcai vasútátjáróval kapcsolatban van. Nagyon rossz az 
állapota. Kéri, hogy tegyék meg a szükséges intézkedéseket, jelezzék a vasút felé az átjáró 
cseréjét vagy javítását.  
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Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási iroda vezetője: 
Az utasítást megkapták a tábla kihelyezésére. Arról, hogy ez megtörtét-e, nincs naprakész 
információja. A késlekedés oka, hogy vitái voltak a közútkezelővel. Mivel meggyőződése, 
hogy ez a feladat az út kezelőjének feladata. A forgalom biztosítása mindig is az adott 
közútnak, tulajdonos közútkezelőnek a feladata. A helyszíni szemlén elismerték, tudomásul 
vették, majd egy levelezés kezdődött. Úgy tettek pontot a dolog végére, hogy megrendeltették 
a táblák, majd kihelyeztették, bár nem az ő feladatuk lett volna. 
A Somogyi B. és a Baross G. utcai vasúti átjáró a tavalyihoz képest sokkal jobb állapotban 
van. A szakmai véleménye az, hogy nem érdemes bolygatni a dolgot, hiszen lehet, hogy 
többet ártanak vele, mint amit használnak.  
 
Ormai István polgármester: 
Kéri, hogy menjenek ki megnézni a táblát.  
A vasútátjáróval kapcsolatosan pedig megkérdezi Melles Zoltán képviselőt, hogy az 
interpellációra adott választ elfogadja-e.  
 
Az interpellációra adott választ Melles Zoltán képviselő elfogadja. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Lakossági kéréseket kíván tolmácsolni.  
Az Aradi u. – Kossuth u. sarkán (OFOTÉRT üzlet) a szobor mellett van egy korosabb fa. Az 
ott lévő négyemeletes ház faláról már leverte a vakolatot. Kéri, hogy vizsgálja meg az 
illetékes intézmény.  
Nem messze a sétány mellett a Sportcsarnokig a bokrok nagyon lenőttek. Egyes emberek 
illemhelyként használják. Javasolja, hogy kicsit vágják fel ezeket a bokrokat.  
Az Ipari Parkba vezető járda és kerékpárút a benzinkúttól teljesen kivilágítatlan. Mivel a 
TESCO-t későn is látogatják, az út szűkössége miatt veszélyes mind a gyalogosok, mind 
pedig a kerékpárosok részére.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
A Kossuth utcában lévő fát megnézik.  
 
Ormai István polgármester:  
Csak metszésről lehet szó.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
A piactérre vezető sétány mellett koros tuják vannak. Időnként elvégzik a tisztítást. De 
természetesen intézkedik a tisztítás érdekében.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A kerékpárút azon szakaszának kivilágításáról nem ez az első interpelláció. 
Testületi döntés arról szól, hogy a nevezett kereskedelmi egységet keressék meg írásban, és 
kezdeményezzék – hiszen elsősorban az ő kereskedelmi érdekét szolgáltja – hogy ezen a 
szakasz kivilágításához anyagilag járuljon hozzá, illetve finanszírozza.  
Különböző időpontokban két levelet is elküldtek. Egyik megkeresésre sem érkezett válasz. A 
múlt héten beszéltek róla – a közvilágítási problémákat elővéve, átvizsgálva – és arra jutottak, 
hogy a jövő hét elején ismét megkeresik a kereskedelmi egység illetékesét. Amennyiben nem 
járulnak hozzá a megvalósításhoz, és a képviselő-testület elrendeli ezt a feladatot, akkor 
anyagi forrást kell biztosítani, hiszen ez a kivitelezés tervköteles, engedélyköteles, és 
természetesen a kivitelezés pénzbe kerül.  
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Ormai István polgármester:  
Elmondja, hogy ez alkalommal az ő aláírásával küldik el a megkeresést, mely egy kicsit 
határozottabb hangvételű lesz. Egyébként pedig oda kell sorolni a jövő évi költségvetési 
témák közé.  
Összefoglalva az elhangzottakat elmondja, hogy akkor ismételten megkeresik a TESCO-t, 
hogy működjön közre. Megkeresik a helyieket is, hogy támasszák alá amikor a döntés 
előkészítés van. Jövő héten elmegy a levél, és amennyiben nem tudnak eredményt elérni, 
elkezdik az előkészítését úgy, hogy a költségvetés tervezésekor tudjanak összeget mondani, 
hogy mibe kerül.  
A feladat felelőse pedig a Svégel Gábor.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Kárpáti László alpolgármestert és a képviselő-testület, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e.  
 
Az interpellációra adott választ Kárpáti László alpolgármester és 10 igen és 1 nem szavazattal 
a képviselő-testület elfogadja. 
 
Ormai István polgármester:  
Tájékoztatja a képviselő-testületet arról, hogy a Baross G. utcában és a Bajcsy-Zs. utcában is  
felásták és kicserélték az elektromos kábelt. Ezzel együtt azt az ígéretet kapták, hogy 
amennyiben elvégzik a cserét, a Baross G. utcában nem lesz gond. Hát sajnos van gond azóta 
is. Mondta a kollégáknak, hogy határozottan kell fellépni annak érdekében, hogy a probléma 
megoldásra kerüljön, hiszen szakaszosan nem vilgáított kb. 6-9 lámpa. A kollégákkal együtt 
az egész városra kiterjedő bejárást végeztek az esti órákban, és a közvilágítási problémákról 
készítettek egy listát, melyet elküldtek az illetékesnek. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az Ady E. utca páros oldalán egy lakótól érkezett bejelentés, hogy több ház mögött – a lábodi 
irányban – a mezőgazdasági területen nagy a parlagfű. Kérik, hogy nézzék meg ezt a területet 
és szólítsák fel a tulajdonost a terület lekaszálására.  
A Hunyadi utcát egy nagyon rossz minőségű járda köti össze a Henész-Simongáti 
városrésszel. Különösen kismamák panaszkodnak, hogy kénytelenek babakocsival is kimenni 
az útra, és ez nagyon veszélyes. Valamilyen módon megoldást kell találni ennek a 
járdaszakasznak helyreállításával kapcsolatban.  
 
Ormai István polgármester:  
Ezzel a témával csak a következő évi költségvetés kapcsán lehet visszatérni.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A parlagfű elleni mentesítés minden földtulajdonosnak a kötelessége június 30-ig és azt 
követően teljesen az ősz beálltáig. Ezt folyamatosan ellenőrzik a közterület-felügyelők, és 
június 30-ig felszólították a földtulajdonosokat, hogy tegyenek eleget a kaszálási 
kötelezettségüknek. Ezt követen pedig már el lehet rendelni a közérdekű védekezést, ami 
bírságolással és kényszerkaszálással jár, melynek a költségét a tulajdonos fizeti. Minden 
földtulajdonosnak fontos, hogy a parlagfűtől mentesítse a földterületét, ellenkező esetben 
súlyos következményei lehetnek.   
A közterület-felügyelők ellenőrizni fogják a területet.  
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Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Zrínyi közben élők, lakók panaszát tolmácsolva elmondja, hogy a Rinya meder munkálatai 
során, a Zrínyi köz útját használják a nagy kőszállító teherautók. Ezt az utat az ott lakók 
hozták létre pár éve, most pedig elég rendesen tönkretették. Ki fogja ezt helyreállítani? 
A TESCO utáni kerékpárút-részre a faágak ráhajolnak, elég életveszélyes.  
A Tallián utcában a csapadékvíz elvezető árok – mely beton fedlapokkal vannak lerakva – 
elég balesetveszélyes.   
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Zrínyi köz útjának használatáról tudnak, s mivel másként megközelíteni nem lehet, engedélyt 
kaptak rá. A helyreállítás annak a feladatai, aki az utat megrongálja. A Rinya meder 
kotrásának befejezését követően visszaveszik ezeket a területek, ezt követően tudnak 
érdemben tárgyalni és meghatározni, hogy milyen javítási munkákat kell elvégezni.  
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
A vízelvezető folyókáról van szó. Megnézik, és ha töröttet találnak, természetesen kicserélik.  
 
Melles Zoltán képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Kérdése, hogy Somogyi B. utca és az Eperjesi utca közötti vasúti összekötő út melletti 
parlagfű kinek a tulajdona? Kinek lenne a kötelessége az ottani terület parlagfű mentesítése? 
 
Kutiné Csicskár Edit igazgató: 
Véleménye, hogy a vasút feladata, de mivel évek óta nem tesz eleget a feladatának, 
rendszeresen átvállalja a Városgondnokság.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Két kérdésére már választ kapott, de a kamerák kihelyezésével kapcsolatban még nem. 
Véleménye, hogy Nagyatád olyan kedvező helyzetben van azzal, hogy vannak közterület-
felügyelők, hogy az önkormányzat a rendőrség bevonásával pályázhatnának és a meglévő két 
kamerát további kamerákkal bővíthetnék. Úgy tudja, hogy Kaposváron és Budapesten is 
visszatartó erejűnek értékelték, hiszen visszatekintve a kihelyezést megelőző évekre, javult a 
biztonság. Kérdése, hogy milyen lehetőségek vannak ezzel kapcsolatban. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A lehetőségekről nem tud felvilágosítást adni, hiszen tájékozódnia kell a jelen pillanat 
pályázati lehetőségeiről.  
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a városközpont rehabilitációs programjukban a 
térburkolási elem résznél 2 db ilyen jellegű kamera szerepel. Az egyik a Sportcsarnok előtti 
területet, a másik pedig a piacteret fogja felügyelni. Véleménye szerint már ez is valamilyen 
szintű előrelépés.  
Egyetért azzal, hogy a kamerák elhelyezésének visszatartó ereje van, de úgy gondolja, hogy a 
város közbiztonságának megőrzésében a járőrözésnek nagyobb jogosultsága van.   
 
Ormai István polgármester:  
Utána néznek a pályázati lehetőségeknek.  
Szakirodalmak támasztják alá, hogy a térfigyelő kamerák jelentősen csökkentik a közterületi 
garázdaságot és a hasonló dolgokat. 
Kéri a jegyző asszonyt, hogy keresse meg a Rendőrséget olyan források, lehetőségek 
tekintetében, melyek a közbiztonságot szolgálják. Kérje ki a Rendőrség szakmai álláspontját a 
térfigyelő kamerákról. Kérjen javaslatot a kamerák kihelyezésének helyét illetően. A 
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levélváltást követően pedig a Jegyző asszony a két ülés köztiben adjon tájékoztatást a 
képviselő-testület részére. 
 
Ormai István polgármester kéri, hogy az előbbiekben elmondottakról szavazzon a képviselő-
testület.  
A képviselő-testület egyhangú – 11 igen – szavazattal a javaslatot elfogadja. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Megköszöni a parlagfűvel kapcsolatos tájékoztatást.  
Kérése az általa elmondott interpellációval kapcsolatban, hogy menjenek ki és nézzék meg a 
területet. 
 
201/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza Nagyatád Város 
Jegyzőjét:  
- A Szociális és Egészségügyi Bizottság ülésén tárgyalt koncepció figyelembevételével, 

készítse elő a HPV elleni védőoltás biztosításáról szóló rendelet-tervezetet, és 
terjessze a képviselő-testület szeptemberi ülésére.  

- A biztonságosabb közlekedés megteremtése érdekében vizsgálják meg:  
� keressenek megoldást arra, hogy a Hunyadi utcában a városból kerékpárral 

kifele közlekedők jobbra fel tudjanak hajtani a járda -„kerékpárútra” az Árpád 
utcai kereszteződésig. 

- Ismételten keressék meg írásban a TESCO-t, és kezdeményezzék, hogy a 
benzinkúttól a TESCO-ig vezető kerékpárút közvilágításának kiépítésében 
működjenek közre.  

- Az Ady E. utcában a házak mögötti mezőgazdasági területen ellenőrizzék a 
földtulajdonosok parlagfű elleni védekezési kötelezettségének teljesítését.  

- Kérjék a Rendőrség segítségét a közbiztonság helyzetét javító pályázati 
lehetőségekről, valamint szakmai álláspontját további térfigyelő kamerák 
kihelyezéséről. 

 
Határidő: 2011. szeptember 30. 
Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester lezárja az interpellációk, kérdések napirend tárgyalását.   
 
30.) Egyebek 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A 17. pontra szeretne visszatérni. Véletlenül rosszul szavazott, ezért kéri, hogy amennyiben 
lehet, ismételjék meg a szavazást.  
 
Ormai István polgármester: 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja, hogy a 17.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők 
és Sportlétesítmények igazgatói beosztásának ellátására vonatkozó pályázat kiírásáról szóló 
napirendi pontot a képviselő-testület ismételten tárgyalja meg, mivel elutasító döntés született.  
 
A képviselő-testület 6 igen, 1 nem és 4 tartózkodás mellett elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
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202/2011. (IX. 1.) számú  határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Előterjesztés a Nagyatádi 
Fürdők és Sportlétesítmények igazgatói beosztásának ellátására vonatkozó pályázat 
kiírásáról szóló napirendet következő napirendi pontként ismételten tárgyalja. 
 
31.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények igazgatói beosztásának 

ellátására vonatkozó pályázat kiírásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Úgy érzi, hogy a napirend átbeszélésre került. Kérdése, hogy miért veszik ismét fel 
napirendre.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Véletlenül rosszul szavazott.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Továbbra is fenntartja javaslatát, hogy műszaki felsőfokú végzettséggel legyen kiírva a 
pályázat.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Kérdése, hogy ugyanabban a menetben tárgyalják-e a napirendi pontot, mint ha nem is 
tárgyalták volna. 
 
Ormai István polgármester:  
Igen.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Milyen szakon végzett műszaki végzettségűt szeretne látni.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Nyilván való, hogy ezek a létesítmények gépészeti tartalommal is rendelkeznek, ezért 
javasolta a műszaki végzettséget.  
 
Ormai István polgármester:  
Pontosítás kér az alpolgármester úrtól.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Gépész.  
 
Ormai István polgármester 
Tehát akkor nem műszaki, hanem gépész. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Röviden beszél a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság módosító javaslatával 
kapcsolatban.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az indoklást nem tudja elfogadni. Az épület-gépész, aki mérnök, nem illik bele abba a képbe, 
amit Kárpáti László alpolgármester úr felvázolt. Abba pedig különösen nem, amit Dr. Novák 
János képviselő úr mondott.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Akkor a vasút mérnöki is megfelel? 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Véleménye, hogy az idegenforgalmi végzettséget is lehet bolygatni.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Az előterjesztésben felsorolt végzettségek, szerepelnek az intézmény tevékenységi körébe. A 
műszaki nem szerepel.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Ráerősítve Sasvári Tamás képviselő által elmondottakra, a műszaki terület nem „vág bele”. 
Amit pedig felsorolt, mint idegenforgalmi terület, mind érinti ennek az intézménynek a 
tevékenységét.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A közgazdasági végzettség mennyiben szolgálja a fürdő tevékenységét, önmagában? 
 
Ormai István polgármester:  
Alapvetően… 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Egy testnevelő tanári diploma elég ehhez? Véleménye, hogy annyira nem elég, mint magában 
a műszaki. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Kárpáti László alpolgármester úr javaslatát, 
mely szerint a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények igazgatói beosztásának ellátására 
vonatkozó pályázat kiírásánál a feltételek között szerepeljen a műszaki felsőfokú végzettség 
is.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot 6 igen, 2 nem 
és 3 tartózkodás mellett elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a javaslatot 5 igen, 3 nem 
és 3 tartózkodás mellett nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 
igazgatói beosztásának ellátására vonatkozó pályázat kiírásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 6 
igen, 1 nem és 4 tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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203/2011. (IX. 1.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítmények igazgatói beosztásának ellátására vonatkozó pályázat kiírásáról 
szóló előterjesztés határozati javaslatát az alábbiak szerint javasolja elfogadásra: 
 
1.) Nagyatád Város Képviselő-testülete a mellékelt pályázati felhívás jóváhagyásával 

pályázatot hirdet a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények igazgatói megbízásának 
elnyerésére.  

 
2.) A képviselő-testület felkéri a polgármestert a pályázat közzétételére.  
 
Határidő: 2011. szeptember 12. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület nyílt ülését 1945 órakor 
bezárja. 

 
 
 

K.m.f. 
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képviselő 
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